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در گفت و گوى اختصاصى با قدس

على پروین: تیم «آقا کى روش»   
باید با آلمان و برزیل بازى کند

یک بازى ساز جوان در گفت و گو با قدس تأکید کرد

خاورمیانه، بازارى بکر براى چهارمین صنعت 
پولساز جهان

نگاهى به فیلم «زیر سقف دودى» به کارگردانى پوران درخشنده

اغراق آمیز و تلخ

على پروین منطقى حرف مى زند . مرد محبوب سرخ ها براین باوراست که پرسپولیس درصورت تدارك خوب مى تواند تا 
فینال لیگ قهرمانان آسیا صعود کند. او درباره تیم ملى هم اعتقاد دارد که با انجام بازى هاى تدارکاتى مناسب

14 راهى دوربعد خواهد شد. 

16

12

هربازیکنى  جاى سروش بود مى رفت

دوستانه هاى فراموش شده

جواد اشــراقى: در روزگار فعلى ما، یعنى در 
زمانه اى که فقط باید بدِوى و بدوى تا نان شــب 
و اجاره خانه ات را جور کنى و اگر شــد، شهریه یا 
هزینه تحصیل بچه هایت را، دیگر فرصتى براى 

دید و بازدید دوستان قدیمى باقى نمى ماند.
واقعاً باعث تأســف اســت! این را بــراى خودم 
مى گویم. دیروز وقتى با صمیمى ترین دوســت 
دوران کودکى و نوجوانــى ام در تلگرام صحبت 
مى کردم، ســخن از دخترش به میان آمد. گفتم 
فاطمه باید کلاس ســوم دبســتان باشد دیگر؟ 
دوستم با تعجب گفت نه بابا کلاس هفتم است! 
بعدش هم عکس فاطمه را برایم فرستاد. ماشاءاالله 

خانمى شده بود براى خودش.
خیلى دلم گرفت. آخرین بار فاطمه را وقتى چهار 
یا پنج ساله بود، دیده بودم. این همه سال گذشته 
بود و من دوســتم را فقط چند بار، گذرى دیده 
بودم. در تمام این سال ها فرصتى براى یک دیدار 
خانوادگى دست نداده بود و این براى دو دوستى 
که در دوران کودکى و نوجوانى، روزشان بدون هم 
شب نمى شد و در طول روز ساعت ها از وقتشان را 

با هم بودند، جاى تأسف دارد.
گاهى با خودم فکــر مى کنم مــا آدم هاى عصر 
مدرنیســم و پسامدرنیســم آن قدر خودمان را 
گرفتار مشغله هاى ظاهرى زندگى کرده ایم و آن 
قدر به حاشیه هاى زندگى رفته ایم که متن آن را 
فراموش کرده ایم. متن زندگى یعنى با هم بودن 
و لذت بردن از لحظاتى که با خانواده و دوســتان 
مى گذرد. براستى چرا همه ما در دوران کودکى 
و نوجوانى شادتر و بانشــاط   تر بودیم؟ چون هم 
مشغله هایمان کمتر بود و هم بیشتر با دوستانمان 
بودیم. دوســتانى که امروز آن ها را گم کرده ایم 
یا دیگر سال به ســال هم آن ها را نمى بینیم. این 
در واقع گم کردن زندگى اســت. کاش مى شد، 
وقت بیشترى براى دیدار با دوســتان آن هم با 
خانواده بگذاریم و با دورهمى هاى ساده و با نشاط 
خانوادگى، روحیه خسته از زندگى شلوغ شهرى 
را ترمیم و بازسازى کنیم. من که تصمیم خودم را 

گرفته ام. شما را نمى دانم!

سَم هایى که آفت جان ما شده اند

زندگى/ عباسعلى سپاهى یونســى: چندى پیــش در سفر به 
زادگاهم از زبان کشاورزان از ورود آفت پسیل به باغ هاى پسته شنیدم. 
در خبرگزارى ایسنا هم تصاویرى مخابره شده بود از شکرك ناشى از 
هجوم آفت پسیل پســته در برخى از شهرستان هاى استان کرمان و 

حدس مى زنم این اتفاق در جاهاى دیگر هم رخ داده باشد. 
روزگارى بود که انسان ها کشــاورزى مى کردند؛ اما بدون بهره بردن 
از انواع و اقســام سم ها، اما امروز کشــاورز و باغدار، باید انواع و اقسام 
سم ها را به کار ببرد تا بتواند به محصول برسد. ما هم مصرف کنندگان 
همین محصولات هستیم. انســان امروز به خاطر برخورد نادرست با 
محیط زیست خود و بهره گرفتن نادرست خود از مواهب الهى، خود 
را به دردسرهاى مختلفى انداخته است. دردسرهایى که تمام شدنى 

هم نیست. 
سال قبل و امســال، روى پشت بام خانه ســبزى کاشتم و چند بوته 
بادمجان و گوجه در گلدان. اما با کمال تعجــب دیدم آن ها هم آفت 
گرفته اند. برایم جاى تعجب داشت که سبزى ها و قبل از همه بوته هاى 
بادمجان مریض شدند. پس این نشانه اى است از حال و احوال زمینى 
که در آن زندگى مى کنیم و ما آن را به این روز انداخته ایم. در همان 
ســفر به زادگاهم و در یکى از باغ ها فقط دو ســه کفشدوزك دیدم. 
کفشدوزك هایى که مى توانند درمان طبیعى براى برخى از آفت هاى 
گیاهان باشند با سمپاشــى هاى ما از بین رفته اند و... حالا گاهى زور 
آفت ها از سم هاى ما بیشتر مى شــود و این بلایى است، خودساخته. 
در مقابل این بلا ما از سم هایى استفاده مى کنیم که از قدرت بالاترى 
برخوردار باشند و این یعنى مقاوم تر کردن آفت ها و ادامه چرخه اى که 

معلوم نیست، سرانجام آن چیست.

بومبه قلم شما زیست 

ارتباطات و اطلاعاتکلینیک سلامت

ایســنا: وزیر ارتباطات و فناورى اطلاعــات درباره کامنت هــاى اعتراضى 
کاربران در خصوص حذف برخى بسته هاى اینترنتى اپراتورهاى تلفن همراه 
توضیح داد. محمود واعظى در این باره گفت: کامنت هاى کاربران را خواندم. 
بســته هاى تشــویقى اپراتورها بر اســاس قانون، داراى زمان است و پس از 

انقضاى زمان حذف مى شود.
به گفته وزیــر ارتباطات و فناورى اطلاعــات، از طریق رگولاتــورى با اپراتورها 
هماهنگ شده که به مناسبت عید سعید فطر بســته هاى مشابهى ارائه کنند تا 

مشکلى براى کاربران ایجاد نشود.
بسته هاى اینترنتى اپراتورهاى تلفن همراه یکى از میدان هاى رقابت اصلى آن ها براى جذب مشترکان بیشتر است و با توجه به استفاده 

روزافزون کاربران از بسته هاى اینترنتى، اپراتورها در زمینه ارائه این بسته ها با یکدیگر رقابت سختى دارند.

واکنش وزیر ارتباطات درباره  حذف بسته هاى اینترنتى همراه
مهر: سروصداى ناشــى از خودروها موجب افزایش ریسک ابتلا به بیمارى هاى 
قلبى-عروقى و دیابت مى شود. دلیل تأثیر ســروصداى ناشى از وسائط نقلیه بر 
سلامت افراد از بسیارى از جهات همچنان بدون توضیح باقى مانده است. از سال 
2014، کنسرسیوم بین رشته اى سوئیس در حال مطالعه تأثیرات بلندمدت و کوتاه 

مدت سروصداى ناشى از ترافیک بر جمعیت سوئیس است.
نتایج منتشرشده نشــان مى دهد سروصداى ناشــى از هواپیما، ترافیک ریلى و 
جاده اى در سوئیس تأثیرات بدى بر ســلامت دارد. در مورد مرگ و میر ناشى از 
بیمارى قلبى-عروقى، آشــکارترین ارتباط مربوط به سروصداى جاده اى است. 

پژوهشگران دریافتند به ازاى افزایش هر 10 دسى بل سروصداى جاده اى در خانه، خطر مرگ ناشى از انفارکتوس قلبى 4 درصد 
افزایش مى یابد. همچنین ریسک فشارخون بالا و نارسایى قلبى هم با توجه به سروصداى وسائط نقلیه افزایش مى یابد.

سروصداى ترافیک ریسک بیمارى قلبى و دیابت را افزایش مى دهد

3000737274
سامانـه پیامکى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پیشنهاد  ها و 
اید  ه هاى خود   را از طریق  

این پیامک  به صفحه 
زندگى ارسال فرمایید  .

 زندگى/ محمود مصــدق    ارتقاى خدمات 
پســتى، انتقال با سرعت و دقت بالا و همچنین 
قیمت مناســب، خواســته و شــعار همیشگى 
شرکت ملى پست بوده است. شعارى که هنوز محقق نشده، 
زیرا کیفیت خدمات پســتى همچنان زیر سؤال است. یعنى 
هنوز گاهى بســته ها و محموله هاى پستى گم مى شوند یا با 
تأخیر زیاد به مقصد مى رسند. بالا بودن تعرفه هاى مرسولات 

پستى هم که جاى خود دارند. 

* قیمت هاى پست خیلى بالاست
«على» جوانى که در حال تحویــل چند کتاب به متصدى یکى 
از دفاتر شــرکت ملى پســت در تهران اســت، درباره مسائل و 
مشکلاتش در حوزه پست به خبرنگار ما مى گوید: هنوز آن گونه 
که باید و شاید تعرفه خدمات پســتى رقابتى نشده و به همین 

دلیل ارسال مرسولات پستى گران تمام مى شود. 
وى با اشــاره به اینکه هر از گاهى شمارى کتاب براى خواهرش 
که دانشجوى رشته پزشکى دانشگاه تبریز است ارسال مى کند، 
مى افزاید: با اینکــه تعرفه هاى دفاتر پســت دولتــى کمتر از 
بخش خصوصى اســت، اما باز براى افرادى مانند من که حقوق 
ناچیزى دارند این تعرفه ها زیاد است، بویژه اگر شخص بخواهد 

محموله اش را با پست پیشتاز ارسال کند. 
زن میانســالى هم که کمى آن طرف تــر و روى صندلى فلزى 
نشسته و حاضر نیست خودش را معرفى کند، از نرسیدن بموقع 
محموله ها گلایه مند اســت و مى گوید: کمتــر اتفاق مى افتد 
کالاهایى که پدرم از مشهد برایم ارسال مى کند طبق آنچه دفتر 

پستى قولش را داده است، به دستم برسد. 
وى با اشاره به اینکه گاهى مجبور است براى پیگیرى یا تحویل 
بسته هایش به دفاتر پستى مراجعه کند، مى افزاید: وقتى هزینه 
پستى ارسال بسته را مى دهیم پست موظف است محموله را به 
آدرس گیرنده برســاند نه اینکه در دفتر پست بگذارد تا گیرنده 

پیگیر آن بشود یا براى تحویل آن مراجعه کند.
* نامه ام گم شد!

کمى بعد پــاى صحبت هاى «محمــد» مى نشــینم که گویا 
روزنامه خــوان و اهــل مطالعه اســت. او که مشــترك یکى از 

روزنامه هاى پرشمارگان کشور است، از نحوه توزیع جراید توسط 
مأموران پســت انتقاد مى کند و مى گوید: مأموران روزنامه ها را 
داخل حیاط یا جلوى ورودى ساختمان مشترکان مى اندازند و 
مى روند. از این رو در بسیارى از موارد به دلیل شستن حیاط و راه 
پله ها، روزنامه ها خیس و پاره مى شوند. جالب اینجاست که اگر 
مشترکان معترض موضوع شوند برخى مأموران ناراحت شده و 

برخورد نامناسبى مى کنند.
«مریم» دختر محمد هم از گم شــدن نامه اش خبر مى دهد و 
مى گوید: هیچ وقت فکر نمى کردم در دفاتر پســتى محموله اى 
گم شود، اما این اتفاق سال گذشته برایم افتاد. در واقع نامه اى که 
یکى از ادارات از طریق پست برایم ارسال کرده بود پس از چند 
روز به دستم نرسید تا اینکه ناچار شدم با مراجعه به دفتر پستى 
موضوع را پیگیرى کنم و دریافتم به دلیل لغو شدن پروازها این 

اتفاق افتاده است.
* قیمت ما مناسب است

با این همه مدیرعامل شــرکت ملى پســت از عملکرد شرکت 
متبوعش در حوزه کیفیت و تعرفه ها دفاع مى کند و به «قدس» 

مى گوید: در مقایسه با دیگر شرکت هاى فعال پستى در کشور، 
تعرفه هاى شرکت ملى پست در حوزه هاى داخلى و بین المللى 
بسیار مناسب است. در واقع تعرفه هاى ما حدود 50 درصد کمتر 

از بقیه شرکت هاست.
مهندس حسین مهرى با اشاره به اینکه متعادل بودن تعرفه ها 
از برنامه هاى شرکت ملى پست اســت، تصریح مى کند: بر این 
اســاس خدمات پایه را با قیمت قابل پذیرش بــه تمام ایرانیان 

ارائه مى کنیم.
وى سپس به بحث کیفیت خدمات پستى مى پردازد و مى گوید: 
بر اساس بررســى هایى که چندى پیش از شاخص هاى کیفیت 
خدمات داشــته ایم، مى توانیم ادعا کنیم که در این حوزه شاهد 
رشد و بهبود کیفیت بوده ایم. البته هنوز به سطح عالى و مطلوب 
نرســیده ایم. مهرى، رضایت مشــترى و تنوع بخشى خدمات 
و ارتقاى دقت، ســرعت و کیفیت و توسعه ســرویس تجارت 
الکترونیک را مورد تأکید قرار مى دهد و مى گوید: سال 96 سال 
تحول و همچنین رقابت و تکامل براى شــبکه پســتى قلمداد 

مى شود.

 قدس گزارش مى دهد

نارضایتى مردم از کیفیت و  بهاى خدمات پستى

خاورمیانه، بازارى بکر براى چهارمین صنعت 
10

فقط 200 هزار دانش آموز در طرح آموزش شنا شرکت مى کنند

طرح غرق شده شناى مدارس
 ناجى ندارد 

11

یک چیزى که در رشد تیم ملى تاثیر 
زیادى مى گذارد این است که بچه ها تا 

جام جهانى خوب آماده شوند و  بازى هاى 
تدارکاتى خوبى  داشته باشند

فصل بعد همه تیم ها مى خواهند جلوى 
پرسپولیس قدرت نمایى کنند وخودشان 
را نشان بدهند. مشکل است اما نشدنى 
نیست. شاید پرسپولیس اولین تیمى باشد 
که دوبارقهرمان مى شود. این دور از ذهن 
نیست.

دزدى 6 میلیاردى با کارتخوان
 پیتزا فروشى 
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فرهنگ

هیئت امنای  مهــر: 
خانــه کتــــاب بــا 
حمایــت از عمــلکرد 
هیئت مدیـــره کنونی 
این مؤسســــه، دوره 
 فعالیـــت آن را برای 
تمدید  دیگر  ۲ســال 
کرد. همچنین مقرر شد مجید غلامی  جلیسه در این 
دوره نیز به عنــوان مدیرعامل فعالیت کند. در این 
جلسه، مدیرعامل خانه کتاب، گزارشی از فعالیت های 
انجام شــده در ۲سال گذشته را ارائه کرد و در ادامه، 
هیئت امنای خانه کتاب به اتفاق آرا با دفاع از عملکرد 
۲ساله هیئت مدیرة منصوب خود، دوره فعالیت آن را 
تمدید کرد. بر این اساس، حجت الاسلام محمدرضا 
زائری، نیکنام حســین پور، علی اصغر محمدخانی، 
حجت الاســلام عبدالرضا ایزدپنــاه و مجید غلامی 

جلیسه ۲سال دیگر هم فعالیت خواهند کرد.

جلیسه ۲ سال دیگر می ماند 
مجتبــی  ایســنا: 
رحماندوســـــت در 
بیســتمین مجمــع 
عمومــی انجمــــن 
نویســـندگان کودک 
و نوجــوان بــر لزوم 
تشــکیل مؤسســـه 
خیریه ای توســط اهالی قلم تأکید کرد. مدیرعامل 
مجمع خیرین کشور با حضور در بیستمین مجمع 
عمومی انجمن نویســندگان کودک و نوجوان، از 
نویسندگان کودک و نوجوان خواست تا برای تشکیل 
مؤسســه خیریه ای به منظور کمــک به کودکان 
نیازمند، کار، اعتیاد و... اقدام کنند. رحماندوســت 
اظهار کرد: این مؤسســه خیریه زمینه ای را فراهم 
می کند تا پدیدآورندگان آثار فرهنگی و هنریِ ویژة 
کودکان و نوجوانان بتوانند با موضوعات تازه تر برای 

خلق آثارشان مواجه شوند.

اهالی قلم خیریه بزنند 
دانشگاه  رئیس  ایرنا: 
علمـــــی-  جامــع 
کاربــردی از برگزاری 
دوره های مشتـرک با 
از دانشگاه های  برخی 
اروپایی  کشـــورهای 
خبر داد. محمدحسین 
امید برگزاری دوره های مشــترک با دانشگاه های 
مهارتی در برخی کشورهای اروپایی از جمله آلمان و 
ایتالیا را نیز از فعالیت های بین المللی دانشگاه عنوان 
کرد و گفت: در این راســتا دانشجویان با گذراندن 
نیمی از دوره تحصیــل در ایران و نیم دیگر در آن 
کشور می توانند مدرک بین المللی مشترک دریافت 
کنند. امید اظهار داشــت: برخلاف دانشــگاه های 
نظری، ســاختار این دانشــگاه به نحوی است که 
توانایی ارائه یک رشته را تنها برای یک دوره و تعداد 

محدودی دانشجو دارد.

دوره های مشترک با اروپا 
ایسنا: عباس مخبر، 
مترجم، گفت: غیر از 
دانســـتن  زبان مبدأ 
و مقصــد که همه جا 
به  می شــود،  مطرح 
نظرم ترجمه یک فن 
و حرفه  است که فوت 
و فن زیادی دارد و با تجربه، ممارست و کارکردن 
به وجود می آید. معمولاً کسانی که تازه شروع به 
ترجمه کرده اند دچار خطا می شوند. البته ترجمه 
اســتعداد هم می خواهد و کســانی که استعداد 
کمتری دارند، دچار خطاها می شوند. مخبر درباره 
ترجمه های موازی نیز اظهار کرد: این مســئله تا 
زمانی که کپی رایت را نپذیریم، حل نمی شــود و 

وجود خواهد داشت. 
امــا اگر کپی رایت را بپذیریــم، فقط یک مترجم 

می تواند یک کتاب را ترجمه کند.

ترجمه استعداد می خواهد 

کوتاه و خواندنی

پایگاه معاونت امور مطبوعاتی: معاون مطبوعاتی وزارت ارشاد از اتمام کار لایحه 
قانون مطبوعات در دولت و ارسال آن به مجلس در هفته های آتی خبر داد و تأکید 
کرد: قانون مطبوعات فعلی پاســخگوی اقتضائات روز نیست.  حسین انتظامی با 
اشاره به اینکه نهادهای متعددی می توانند  در امور مطبوعات دخالت کنند، تصریح 
کرد: ما باید یک قانون مطبوعات داشــته باشیم و همه تخلفات و جرائم،  مطابق 
آن بررسی شوند. ضمن اینکه باید به مقوله »جرم زدایی« توجه شود و هر تخلف 
کوچکی جرم تلقی  نشود بلکه نهایتاً آن ها را تخلفات حرفه ای فرض کرده که در 
چارچوب خودش در هیئت نظارت بر  مطبوعات یا داخل صنوف مطبوعاتی بررسی 

گردند.  
معاون امور مطبوعاتی وزارت ارشــاد با اشاره به اینکه لایحه نظام رسانه ای هم در 
کمیســیون فرهنگی دولت به جمع بندی رسیده اســت، اظهار  کرد: حُسن نظام 
رسانه ای این است که یک ساماندهی صنفی ایجاد می کند و رسیدگی به تخلفات 

حرفه ای  به صنوف مطبوعاتی سپرده می شود. 

رسانه

تقدیم لایحه جایگزین 
قانون مطبوعات، به زودی 

فرهنگ: پویش شعری »هزار تیر هجا« با انتشار فراخوان، از شاعران جوان کشور 
دعوت به مشارکت کرد. پس از انتشار بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار امسال 
با شــاعران کشور مبنی بر ظرفیت ها و فرصت های موجود درباره اتفاقات منطقه 
همچون رفتارهای سخیف آل سعود و هم پیمانان آن ها برای سرودن اشعار هجو، 
تحریریــه مجله ادبی و پایگاه مجــازی »آفتابگردان ها« با همکاری انجمن ادبی 
»شهرستان ادب« کاشمر از همه شاعران عضو دوره های مختلف »آفتابگردان ها« 

و دیگر شاعران دعوت می کند تا به پویش شعری »هزار تیر هجا« بپیوندند. 
ایــن پویــش قصــد دارد تا هــزار قطعه شــعر از شــاعران جــوان انقلاب را 
در لبیــک بــه بیانات رهبــر فرزانه انقــلاب جمــع آوری کند و ســپس، در 
صــورت احــراز حــد نصــاب لازم، در قالــب مجموعــه ای با همیــن عنوان 
 منتشــر کنــد. شــاعران جــوان می تواننــد آثــار خــود را آدرس  تلگرامــی 
 aftabgardanha@، دایرکت اینســتاگرام aftab_gardanha@ و ایمیل

office4poem@gmail.com  ارسال کنند. 

ادبیات

هجو جاهلیت مدرن در 
پویش »هزار تیر هجا« 

خوانش

مشهد2017

واقع گرایانه و واسوختی
خوانش شعری از منیرسادات حسینی

 حمیدرضا شكارسري 
»ترکت می کنم/ مثل سیگاری که پدر/ چهل سال است/ می خواهد ترک 

کند« *
تاریخ شــعر تغزلی فارسی سرشار از اغراق و مبالغه در توصیف معشوق 
است. کوچک انگاری ها و بزرگ نمایی هایی که هم بسیار زیبایند و هم از 

فرط زیاده روی گاهی مضحک و خنده دار می شوند. 
چهره معشوق را بدون دهان تصور بفرمایید، از بس که دهانش کوچک 
است یا پلک های او را که جای هر مژه، یک تیغ جهانگیر از آن روییده 

است! 
مژگان تو تا تیغ جهانگیر برآورد

بس کشتة دل زنده که بر یکدیگر افتاد
در شعر مدرن اما توصیف معشوق به واقع گرایی تمایل می یابد. معشوق 
چه بسا انسانی کاملاً عادی است. همترازی عاشق و معشوق امر رایجی 
در شعر نو محسوب می شــود که در شعر سنتی اگر نگوییم نامطلوب 
و ناممکن، لااقل دور از انتظار بود.  رویکرد منیرســادات حســینی در 
شــعر کوتاهش واقع گرایانه و واسوختی است.  حسینی عشق را چون 
اعتیاد و معشــوق را چون مواد مخدر می بیند و با توجه به ایهام نهفته 
در ترک کردن، به جدایی از او می اندیشــد. از سوی دیگر اما جدایی از 
معشوق را غیرممکن می داند؛ درست مثل ترک سیگار توسط پدر که 40 
سال است انجام نشده است.  این شعر در واقع تهدید بیهوده و ناامیدانه 
معشوق است به جدایی. اتفاقاً همین بیهودگی و یأس است که اطلاق 
واسوخت را برای این شعر با شک و تردید همراه می کند. راوی معشوق 
را با دست پس می زند اما با پا پیش می کشد.  منیرسادات حسینی در 
برزخ عشق سنتی و مدرن ایستاده است. نه این را دارد و نه آن را و شاید 

هم این را دارد و هم آن را! 
* »کســی در من جا مانده«، منیرسادات حسینی، نشر »آوای کلار«، 

1394، صفحه 89.

پایتخت فرهنگی جهان اسلام 
میزبان۲۷۰ رادیو و تلویزیون اسلامی 

فخرایی   جلیــل  فرهنگ/   
معاون اجرایی نهمین اجلاس مجمع 
عمومی اتحادیه رادیو و تلویزیون های 
 اســلامی در نشستی خبری گفت: 
8 دوره پیشــین ایــن اجلاس در 
تهران برگزار شد و بنا بود که نهمین 
اجلاس در عراق برگزار شــود اما با 

درخواســت مدیرکل صدا و سیمای خراســان رضوی و ستاد برگزاری 
رویداد »مشهد ۲017« این اجلاس در مشهد برگزار می شود. لهراسب 
بهمن پور افزود: بازار فیلم اسلامی با 1۲0 شرکت کننده از 60 کشور )40 
درصد از ایران و 60 درصد از دیگر کشــورها(، نمایشگاه فناوری رسانه 
با حضور 1۲0 شــرکت کننده از ۲0 کشــور و همچنین هفتمین دوره 
»جشنواره اتحاد« با دریافت 570 اثر از دیگر برنامه های این اجلاس است.  
به گفته وی، برگزاری دومین نشست تخصصی فعالان فضای مجازی با 
حضور 40 شــرکت کننده داخلی و خارجی، برنامه ویژة هفته رسانه با 
معرفی ظرفیت های مشــهدالرضا)ع( به عنوان پایتخت معنوی ایران و 
پایتخت فرهنگی جهان اســلام و نیز برنامه های هفته فیلم با محوریت 
»مشهد ۲017« بخش های این اجلاسیه خواهند بود.  بهمن پور با بیان 
اینکه مشهد میزبان 350 مهمان داخلی و ۲50 مهمان خارجی در این 
اجــلاس 3 روزه خواهد بود، اضافه کرد: نهمین اجلاس مجمع عمومی 
اتحادیه رادیو و تلویزیون های اسلامی فرصتی مناسب برای بهره برداری 
مطلوب اصحاب رســانه از این رویداد بین المللی است.  مدیرکل صدا و 
سیمای خراسان رضوی نیز در این نشست خبری اظهار داشت: همزمان 
با انتخاب مشهد به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام در سال ۲017، 
نهمین اجلاس مجمع عمومی اتحادیه رادیو و تلویزیون های اسلامی از 

یازدهم تا سیزدهم تیرماه 96 در مشهد برگزار می شود. 
محسن نصرپورگفت : این اجلاس در راستای مصوبات »مشهد ۲017« 
در سالن صبای صدا و سیمای خراسان رضوی با حضور نمایندگان ۲70 

مرکز رادیو و تلویزیون اسلامی از 36 کشور برگزار می شود. 

 فرهنگ/ زهره کهندل   دنیای بازی سازی، 
دنیایی پر از افُت و خیز است. دنیایی که سرعت 
پیشرفت آن شگفت انگیز است و این باعث شده 
که تولیدکنندگان بازی های رایانه ای برای عقب 
نماندن از رقبا، سرعتشان را بالا ببرند. این صنعت 
نوپا که از ورودی جدی آن در کشــورمان حدود 
یک دهه می گذرد، با پیشرفت های قابل توجهی 
روبرو بوده اســت اما همچنان برای عرض اندام 
در بازارهای جهانی، مســیری طولانی را پیش 
رو دارد. در گفــت و گو با یک بازی ســاز جوان 
کشــورمان، مشکلات پیش روی صنعت بازی را 
بررســی کردیم. »دانیال طبیعی« فعالیتش را از 
سال 89 و در زمینه سخت افزار شروع کرد و کم 
کم وارد حوزه نرم افزار و بازی های رایانه ای شــد. 
او در نخستین جشنواره بازی های رایانه ای حوزه 
جوانان با ساخت بازی »والیبال ۲016« توانست 

عنوان بهترین بازی ورزشی را کسب کند. 
طبیعی با بیان اینکه بازی ســازی در ایران یک 
صنعت نوپا محســوب می شــود، می گوید: عمر 
بازی ســازی در ایران هنوز به یک دهه نرسیده 
اســت امــا در این مدت شــاهد جدی شــدن 
بازی سازی در کشور هستیم و کم کم باید قبول 
کرد که بازی سازی یک شغل محسوب می شود. 

او اضافه می کند: البته دیدگاه مردم هنوز تغییر 
چندانی نکرده و وقتی نام بازی و بازی سازی پیش 
کشیده می شود تصور می کنند که بازی رایانه ای 
فقط برای بچه هاســت اما حقیقت این است که 
صنعت گیم، صنعت چهارم جهان است. صنعت 
 بازی های رایانه ای در جهــان از درآمدی حدود 
6/ 99 میلیارد دلار در سال ۲016 برخوردار بوده 

است. 

 بازی هایی متناسب با فرهنگ بومی
به گفته او، منطقه خاورمیانه یکی از بازارهای بکر 
برای صنعت بازی ســازی است و ایران با سرعت 
پیشــرفتی که دارد وارد دوران بلوغ بازی سازی 
شده اســت. طبیعی توضیح می دهد: منظورم از 
بلوغ این است که انتخاب و ساخت بازی  از روی 
علاقه و عشق، دیگر کم رنگ تر شده و شرکت ها 

و گروههای مستقل با کار علمی و تخصصی در این 
عرصه اقدام به تولید می کنند،  بازار را می شناسند 
و بر اساس نیاز بازار، تخصص و امکانات، پروژه را 
انتخاب می کنند. همچنین از لحاظ فنی و هنری 
به بازی های هم سبک خود نزدیک شده اند. البته 
با  توجه به اینکه صنعت بازی سازی از دو جنبه 
فرهنگی و اقتصادی برای کشور ما مهم است، این 
موضوع اهمیت جایگاه بازی سازان را برای تولید 
بازی هایی مطابق با فرهنگ بومی کشــورمان دو 

چندان می کند.
این بازی ســاز با تأکید بر ضرورت جذب نیروی 
متخصص می گوید: شــرکت هایی که در داخل 
ایران مشغول فعالیتند، چه گروه های مستقل و 
چه شرکت هایی که در پایتخت و شهرستان ها کار 
می کنند، همه به دنبال جذب نیروهایی کارآمد و 

متخصص در این حوزه اند. 
او ادامه می دهد: جای تأمل دارد که بازی ســازی 
با این پتانســیل که از لحاظ شــغلی و درآمدی 

دارد چرا برایش با وجود جوانان با اســتعداد که 
در رشته کامپیوتر، گرافیک و هنر فارغ التحصیل 
شده اند، نیروهای متخصص کافی وجود ندارد؟ 
عرصه های شغلی در بازی سازی بسیار زیاد است 
و علاقه منــدان می توانند زمینه های مورد علاقه 
و استعداد خودشــان را انتخاب و در آن فعالیت 
کنند، آموزش ببینند، تجربه کسب کنند تا وارد 

بازار کار شوند. 
به باور طبیعی، کشور ما به عنوان توسعه دهنده و 
تولید کننده در دنیای گیم نیازمند افراد باهوش، 

با استعداد و کاربلد و متخصص است.

 راه اندازی گرایش صنعت گیم
این بازی ساز جوان کشورمان معتقد است: برای 
آموزش افراد متخصص، امیدها به نظام آموزشی 
معطوف می شود اما نظام آموزشی با چالش هایی 

مواجه است که نتوانسته ضعف های خود را بهبود 
ببخشد. دانشجویان پس از پایان تحصیلات، هنوز 
علاقه و گرایش خود را در بازار کار و اجتماع پیدا 
نکرده اند و مهارت های لازم برای ورود به آن حرفه 

و تخصص را ندارند.  
او می افزاید: دانشگا ها باید تعامل بیشتری با بازار 
کار و اجتماع داشــته باشــند و به نظر می رسد 
گرایش های کاربردی به رشــته های دانشگاهی 
باید اضافه شــود مثلا رشته کامپیوتر که شامل  
گرایش های نرم افزار و ســخت افزار و IT است به 
صورت تخصصی در گرایشی وارد صنعت »گیم« 
و »اندرویــد« شــود و یا کلاس های آموزشــی 
برای ســاخت بازی در دانشگاه ها برگزار شود تا 
دانشــجویان علاقه مند بتوانند در این کلاس با 
صنعت گیم آشــنا شوند و تخصص لازم ابتدایی 
را کســب کنند. طبیعی پیشــنهاد می دهد که 
شــرکت هاو نهادهای فعــال در صنعت گیم، به 
بخش آموزشی ورود پیدا کنند زیرا آموزش افراد 
متخصص و خلاق،  فقط بــا آموزش امکانپذیر 
اســت و نباید به یک مرکز آموزشی اکتفا کرد، 
بایسته است که شرکت های بازی سازی، آموزش 
را جدی بگیرند و برای جوانان با استعداد، پرانرژی 
و خلاق فرصتی ایجاد کنــد تا وارد این صنعت 
شــوند.  وی با  اشــاره به فعالیت انستیتو ملی 
بازی سازی بنیاد ملی بازی های رایانه ای به منظور 
تربیت نیروی انســانی متخصص در زمینه های 
مرتبط با بازی های رایانه ای، خاطرنشان می کند: 
این انستیتو دوره های پیوسته ای را برای تربیت 
نیروی انسانی مورد نیاز صنعت بازی سازی برگزار 
می کند علاوه بر این با توجه به این که بازی های 
رایانه ای جدا از سایر شاخه های علوم و هنرهای 
دیجیتال نیست، انستیتو ملی بازی سازی، دوره ها، 
کارگاه ها و رویدادهای مختلفی را در زمینه های 
مرتبط با علوم و هنرهای دیجیتال برگزار می کند.

او در پایان اظهــار امیدواری می کند که صنعت 
بازی ســازی در کشــورمان به بلوغ کامل برسد 
و افــراد متخصص و جوانــان خلاق، جذب  این 
صنعت شــوند تا شاهد پیشــرفت این حوزه در 

آینده ای نزدیک باشیم.

یک بازی ساز جوان در گفت و گو با قدس تأکید کرد

خاورمیانه، بازاری بکر برای چهارمین صنعت پولساز جهان 

آنچه می خوانید

مردم هنــوز وقتــی نام بــازی و 
بازی سازی پیش کشیده می شود، 
تصور می کنند کــه بازی رایانه ای 
فقط برای بچه هاست اما حقیقت 
این است که صنعت گیم، صنعت 
چهارم جهان اســت و از درآمدی 
حــدود 99/6 میلیــارد دلار در 
سال 2016 برخوردار بوده است
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پردهشیشهای

خبر

گزارشی از پشت صحنه برنامه تلویزیونی »ماه نشان« 
روایت جهاد بزرگ آدم های معمولی 

 هنر/ محمدعلی میرزایی   برنامه زنده »ماه نشــان« ویژة شب های 
ماه مبارک رمضان به تهیه کنندگی محمد ساسان و اجرای حسین قرایی 
با موضوع فعالیت های مردمی  در امور فرهنگی و جهادی و...، سه شنبه تا 

پنج شنبه هر شب ساعت 22:30 روی آنتن شبکه افق می رود. 
در یکی از روزهای گرم ماه مبارک رمضان به انتهای اتوبان نیایش، جایی 
که مؤسســه رسانه عصر یا همان شــبکه افق قرار دارد، می رویم. بعد از 
صرف افطار و اقامه نماز به پشــت بام این شــبکه که محل فیلمبرداری 
برنامه زنده »ماه نشــان« بود، رفتیم. برای خود من روبه رو شــدن با این 
صحنه و دکور، خیلی عجیب بود؛ جایی که می توانستم تمام شهر تهران را 
نظاره گر باشم. 2 دوربین ثابت و یک کرین لحظات زنده این برنامه را ضبط 
می کرد. در طول برنامه با مهران عباســی، دبیر محتوایی برنامه، صحبت 
می کنیم. وی درباره محوریت برنامه می گوید: موضوع برنامه مســئولیت 
اجتماعــی با رویکرد خدمات و با تمرکز بر فعالیت خیریه اســت. ما در 
برنامه های گذشته در بحث فعالیت اجتماعی و خدمات رسانی تمرکزی بر 
فعالیت های جهادی در حوزه های مختلفی داشتیم. در بعضی از برنامه ها 
رویکرد مجموعه توزیع ارزاق بود. البته نکته ای که به آن دقت داریم، این 

است که شخصیت و هویت آدم ها برچسب محرومیت و فقر نخورد. 

 سلبریتی نمی خواهیم 
عباسی درباره تداوم این برنامه در آینده خاطرنشان می کند: برنامه »ماه 
نشــان« سال گذشته هم هر شب از شبکه افق به طور زنده به روی آنتن 
می رفت و آقای رمضان نژاد، مدیر شبکه افق، هم نگاه جدی به این برنامه 
دارند و ما امیدواریم که این فضا در طول سال هم ادامه پیدا کند. ممکن 
است حجم برنامه از نظر تعداد قسمت  پخش شده در هفته، کمتر شود ولی 
قابلیت آن را دارد که این رویکرد را در طول سال ادامه دهیم چون تنوعی 
در آن وجود دارد. فعالیت گروه های جهادی هم در طول سال ادامه دارد 
و در حقیقت ما از آن ها عقبیم. در برخی از برخوردهایی که از میهمانان 
داشتیم، متوجه شدیم که آن ها نه ادعای خاصی دارند و نه تصور بزرگی از 
کار خود دارند فقط متمرکز بر فعالیت های خود شده اند و کار را با کیفیت 
بالا پیش می برند و این باعث می شود که روحیه و حال خودمان هم بهتر 
گردد.  برنامه به آخر خود نزدیک می شد که فرصتی شد با محمد ساسان، 
تهیه کننده برنامه، هم صحبت کنیم. او هم می گوید: مدیران شبکه به این 
نتیجه رسیدند که »ماه نشان « را با این فضا روی آنتن ببریم. نکته اساسی 
این است که ما تمام تلاشمان را کردیم که به مسائل و خدمات اجتماعی 
بپردازیم. موضوع مســئولیت اجتماعی برایمان برجسته بوده است. ولی 
شاید تفاوتی که ما با شبکه های دیگر داشتیم، این است که می خواستیم 
تمرکزمان بیشتر بر دوستانی باشد که دل در گرو انقلاب دارند؛ سعی ما 
بر این بود که به آدم های عادی ای بپردازیم که در اطرافمان مثل خود ما 
در حال زندگی کردن هســتند. این برنامه، برنامه ای هم نیست که در آن 
از سلبریتی استفاده شده باشد بلکه سعی می کند آدم های عادی را نشان 

دهد که می کوشند حال آدم های اطراف و اجتماع خود را بهتر کنند. 

فروش 14 میلیاردی »نهنگ عنبر«
فارس: حبیب اســماعیلی مدیر دفتر پخش رســانه فیلمسازان مولود 
درباره فروش »اکسیدان« گفت: روز سه شنبه اکران فیلم آغاز شد و بلیت 
سینماها به صورت کامل نیم بها بود. فروش فیلم بعد از سه روز به 250 
میلیون تومان رسیده است که رقم قابل توجهی برای فیلم است که در ماه 
رمضان کار خود را آغاز کرده است. علی سرتیپی مدیرعامل دفتر پخش 
فیلمیران درباره فروش فیلم های این دفتر گفت: اقبال مخاطب از »نهنگ 
عنبر سلکشن رؤیا« همچنان ادامه دارد و با سانس های فوق العاده مواجه 

هستیم. این فیلم تا پنجشنبه شب به فروش 14 میلیارد تومان رسید. 
فیلم »زیر سقف دودی« هم به فروش 500 میلیون تومان رسیده است. 

هــنر

ایرنا: رئیــس سازمان 
هنرمنــدان  بســیج 
کشـــور گفــت: این 
سازمان در سال جاری 
5 جشنواره ملی شعر و 
3 جشنواره بین المللی 
در  و  می نماید  برگزار 

همه استان ها خانه هنرمندان احداث می کند. سردار 
غلامرضا منتظری افزود: با توجه به سیاست تمرکز 
زدایی سازمان بسیج هنرمندان، این جشنواره ها در 
اســتان های مختلف برگزار خواهند شــد. در سال 
گذشته برگزاری 2 جشنواره مقاومت بر عهده بنیاد 
روایت فتح )زیرمجموعه بســیج مستضعفان( بود 
که امســال برگزاری آن ها بر عهده سازمان بسیج 
هنرمندان گذاشته شده است. کادرسازی و تربیت 
نیروهای نخبه و کار روی مقوله عفاف و حجاب نیز 

امسال مورد توجه ویژه قرار می گیرند.

بسیج هنرمندان و 8 جشنواره 
روح الله  تسنیـــم: 
حجازی، کارگـــردان 
دربـــــاره  ســینما، 
سینمای  بازگشـــت 
کــودک و نوجوان به 
جایگاه اصلـــی خود 
ابراز امیــدواری کرد و 

گفت: ارتباط بین سینماگران و مدیران سینمایی با 
وزارت آموزش و پرورش می تواند در اقتصاد سینما 

تأثیرگذار باشد و به احیای این ژانر کمک کند. 
وی در مورد ســطح آثــار ارائه شــده در این دوره 
جشنواره گفت: مجموعاً آثار ارائه شده به جشنواره 
از لحاظ کیفیت می توانســت بهتر از این هم باشد. 
با توجه به تعطیلی یک دوره از جشــنواره و اینکه 
جشنواره در ســال های گذشته در شــهر ثابت و 
به صــورت متمرکز برگزار نشــد، تولیــدات ما در 

سینمای کودک و نوجوان کم بوده است.

می توانست از نظر کیفی بهتر باشد 
ایلنا: جواد نوروزبیگی 
معتقــد اســت کــه 
فیلمساز با پرداختـن 
به مشکـلات شهری، 
خوبـــــی  کمـــک 
مســائل  حــل  بــه 
شهرنشیــنی می کند.

این تهیه کننده و کارگردان گفت: جشنواره »فیلم 
شهر« با پتانسیل بالایی که دارد، می تواند با حضور 
فیلمسازان حرفه ای به معضلات شهری و اجتماعی 
و شهرنشــینی بپردازد و آن هــا را برای مخاطبان 
به نمایش بگــذارد. وی افزود: زمانی که ســازمان 
فرهنگی- هنری شــهرداری از فیلمسازان حمایت 
کند، آن ها فیلمی درخور تحســین می ســازند. به 
عنوان مثال، شهرداری قســمتی از فضای سبز را 
در زمان اکران فیلم به کارگردان اختصاص دهد یا 
بیلبوردهای تبلیغاتی را در اختیار فیلمسازان بگذارد.

حمایت از فیلمسازان شهری 
وزارت فرهنـــگ 
و ارشــاد اسلامی: 
وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی گفت: از تمام 
فیلم ها، کتاب ها، آثار 
هنــری و... که درباره 
آرمان های  از  دفــاع 

قدس شریف اســت، حمایت خواهیم کرد و این 
موضوع را از رسالت های خود می دانیم. 

سیدرضا صالحی امیری در حاشیه راهپیمایی روز 
جهانی قدس گفت: ما در دایره انقلاب اســلامی، 
اندیشه امام خمینی)ره( را اندیشه حاکم بر انقلاب 
می دانیم. انقلاب اســلامی ایران با شعار مبارزه با 

صهیونیسم آغاز شده است. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تأکید کرد: وعده امام 
راحل این بود که روزگاری می رسد که اسرائیل از 

صفحه روزگار محو می شود.

حمایت از آثاری با موضوع قدس 

چهره-خبر

هنر: محمد حمزه زاده، قائم مقام رئیس و معاون سینمایی حوزه  هنری، در برنامه 
تلویزیونی »چشم شب روشن« گفت: توجه داشته باشیم که چه کسانی درباره اقدام 
حوزه هنری در تحریم فیلم ها مخالفند و چه تعداد از این بابت حتی تشــکر هم 
می کنند. حوزه هنری سعی داشته فضای مطمئنی را برای خانواده ها فراهم کند. ما 
مدعی هستیم آورده هایی برای هنر انقلاب داشته ایم و تعداد کارگردان های مطرحی 
که فیلم اولشان را با ما ساخته اند، از 10 و 20 و 30 می گذرد. وی تصریح کرد: برخی 
فیلمسازان نتوانسته اند فیلم هایی بسازند که ارتباط خوبی با مردم بگیرد. آن ها باید 
از تمامی ظرفیت ها برای فروش فیلم ها و به سینما آوردن عموم مردم استفاده کنند. 
وی ادامه داد: سؤال من این است که شورای عالی تهیه کنندگان چه برنامه ای برای 
سینما داشته است؟ از تقریباً 100 فیلمی که در هر سال ساخته می شود، سالانه ۶5 
فیلم مجوز نمایش می گیرد. یعنی در 10 سال تقریباً 350 فیلم ساخته شده و امکان 
پخش پیدا نکرده است. این350 فیلم کجا هستند؟ مشکل آن ها در چیست؟ ما به 

عنوان سینمادار طلبکاریم. این گونه است که می گویم ما مدعی هستیم. 

سینما

ما 
مدعی هستیم

ایسنا: دعــوت از صفر کشکولی به برنامه »خندوانه« و عذرخواهی رسمی رامبد 
جــوان از وی روی آنتن تلویزیــون و نیز صحبت هایی که این مجری شــامگاه 
چهارشنبه درباره خبرنگاران داشت، بار دیگر واکنش های مثبت و منفی بسیاری را 
در بین اهالی هنر و رسانه به دنبال داشت. پس از حواشی ایجادشده در نشست یک 
سریال رمضانی، رامبد جوان در دفاع از یک بازیگر سخنانی را خطاب به اهالی رسانه 

گفت. او در بخشی سخنانش از صفر کشکولی، بازیگر قدیمی، هم نام برده بود. 
در پی این اتفاق، مجری »خندوانه« آنتن رسانه ملی در روز 31 خرداد را به دعوت 
از صفر کشکولی اختصاص داد تا بابت بخشی از حرف های خود رسماً عذرخواهی 
کند. اما او بار دیگر مطالبی را درباره خبرنگاران مطرح کرد. این اقدام وی با انتقادها 
و حواشی بسیاری در فضای مجازی همراه شده است. بسیاری از انتقادات استفاده 
»جوان« از آنتن صدا و سیما، آن هم برای عذرخواهیِ شخصی را هدف قرار داده اند. 
البته این انتقادات سیاست های صدا و سیما را نیز به چالش کشیده اند که چرا اجازه 

استفاده شخصی از رسانه ملی را به برنامه سازانش می دهد. 

تلویزیون

رامبد جوان باز هم 
به خبرنگاران طعنه زد 

 هنر/ مهدی نصیری   »زیر ســقف دودی« 
که بعد از 5 ســال کار نکردن جلــوی دوربین 
پوران درخشنده رفته را چگونه می توان ارزیابی 
کــرد؟ فیلــم در ادامه »هیــس، دخترها فریاد 
نمی زننــد!«)1391( تولیــد شــده، دغدغه ای 
اجتماعــی دارد و بــا پرداختــن به مشــکلات 
جوانــان می خواهد روزآمد و تازه نشــان بدهد؟ 
یک ملــودرام خانوادگی مثــل »پرنده کوچک 
خوشبختی«)13۶۶( است؟ یا یک عاشقانه تلخ 
به ســبک »رؤیای خیس«)1384(؟ و یا شــاید 
هیچ کدام؟! آیا »زیر ســقف دودی« یک ملودرام 
کم مایه و سطحی اســت که با توجه به کارنامه 
پوران درخشــنده، پایین تر از حد انتظار نشــان 
می دهد؟ اگر از میان پوســترها و نام فیلم ها این 
ســینمایی داستانی را بر اســاس نام کارگردان 
و بــا اعتماد بــه حضور فرهــاد اصلانی و مریلا 
زارعی انتخاب کرده باشی، آیا در پایان انتخابت 

رضایت بخش بوده یا خیر؟ 

 آسیب شناسی شعاری خانواده 
ملودرام تلخ پوران درخشــنده داستان سطحی 
و شــعارزده ای دارد که با محوریــت خانواده و 
قصه اش  سرانجام شخصیت های  آسیب شناسیِ 
به علت طلاق عاطفی پدر و مادر شــکل گرفته 
است. رابطه میان بهرام سمیعی )فرهاد اصلانی( و 
همسرش شیرین )مریلا زارعی( از زمان تولد تنها 
پسرشان آرمان بسیار سرد شده و 20 سال است 
که طلاق عاطفی آن ها خانواده را به فضایی سرد 
تبدیل کرده که هیچ کــدام از 3 نفر با هم هیچ 
رابطه عاطفی ای ندارند. این مســئله به گونه ای 
اغراق شده و پررنگ داستان »زیر سقف دودی« 
را شکل داده است؛ داستانی تلخ که در پایان آن 
همه چیز به دنبال طلاق عاطفی میان پدر و مادر، 
به فلاکت و بدبختی و سیاهی برای آن ها و پسر 

جوانشان ختم می شود. 
صدور حکم، یکجانبه نگری، اغــراق و افراط در 
طرح مســئله و سطحی نگری در طرح موضوع و 
پرداخت ساختار داستان، آخرین فیلم درخشنده 
را به یک ســینمایی از مد افتــاده و بی کیفیت 

بدل کرده است؛ فیلمی که بیش از هر چیز تمام 
توجهش معطوف بــه تعریف تأثیرات اغراق آمیز 
طلاق عاطفی در خانواده اســت. از منظری که 
فیلم درخشــنده در اختیار قــرار می دهد، قصه 
ارتباط عاطفی و حــذف رابطه در خانواده بدون 
هیچ تردیدی به یأس، شکست، سیاهی، خشونت 
و بدبختی منتهی می شود. شیرین، بهرام، آرمان، 
کیانا، رعنا و همه شخصیت های داستان، در پایان 
مأیوس و شکســت خورده و بدبخت نشان داده 

می شوند. 
خانم درخشنده در پرداخت مسئله و نشان دادن 
نتیجه اش بیش از اندازه اغراق کرده است. از مرد 
کارخانه دار ورشکستة درماندة داستان بگیرید تا 
زن بیچاره و تنها و مظلومی که از شــب عروسی 
تا 20 ســال بعد از آن هیچ وقت آرایشگاه نرفته 
و بــه جز پدر و مادرش هیچ کس را ندارد و مثل 
کلفت ها در خانه همسر پولدارش زندگی می کند 

و... گویی در کار پرداخت داستان و ساخت فیلم 
هیچ نیازی به باورپذیری و منطق احساس نشده 
است. دستکم ای کاش این همه سیاهی و تلخی 
که در نتیجه طلاق عاطفی به وجود آمده است، 

طوری توجیه می شــد که منطقی و باورپذیر به 
نظر برســد و نه فقط اینکه به اغراق و افراط در 

نتیجه گیری ختم شود! 

 سطحی و پر اشکال 
فیلم ســینمایی پوران درخشنده در ساخت هم 
سطحی و پر از اشکال اســت. از بازی های خام 
ابوالفضل میری در نقش آرمان و لاله مرزبان در 
نقش کیانا گرفته تا بازی اغراق شــده و غیرقابل 
باور مریلا زارعی در نقش شیرین و حتی حضور 
سطحی و خســته کننده فرهاد اصلانی در نقش 

بهرام سمیعی  و دیگران. 
بازیگــران »زیر ســقف دودی« هیچ کدام خوب 
نیســتند. دلیل آن هم فقط به خــود بازیگران 
برنمی گردد. بخــش زیادی از کار بد بازیگری به 
شخصیت های خام و پرداخت سطحی داستان و 
شخصیت پردازی برمی گردد. بماند که کسی مثل 

ابوالفضل میری در بیــان واژه ها و کلمات دچار 
مشکل اساسی اســت. او در ادای کامل حرف ها 
مشکل دارد و حروف را در بیان می خورد. اما در 
فیلم درخشنده یکی از نقش های اصلی را بر عهده 

دارد! 

 هلی شات های بی دلیل
دوربین درخشــنده در بیشتر زمانِ روایت فیلم، 
ثابت و بی حرکت است. قاب ها بی تحرک و خالی 
از هر گونه جذابیت و زیبایی انتخاب شــده اند و 
دکوپاژ به اندازة داســتان ســطحی است. تازه، 
آنجایی که دوربین به حرکت درمی آید، وضعیت 

بدتر هم می شود. 
هلی شــات های بی دلیل و زشت چسبانده شده 
روایــتِ تصویری را به یاد بیاورید! موســیقی با 
حرکت دوربین، رویداد، ریتم روایت و حتی خود 
تصویر هیچ تناسبی ندارد. 3 جوان سوار بر ماشین 
و از دریچه ســان روف به دوربین نگاه می کنند و 
می خندند و موســیقی بدون هیچ تناسبی با هر 
چیز دیگر می خواهــد هیجان ایجاد کند! ظاهراً 
چیزی جز جذابیت استفاده از هلی شات نمی تواند 
2 ســکانس کوتاه و بی کیفیت کار درخشنده را 

توجیه کند. 
»روی ســقف دودی« پر از کلیشه و شعار است. 
از نگاه ســطحی و کلیشــه به مســائل جوانان 
گرفته تا چند دیالوگ ســطحی و شــعاری در 
مورد شبکه های اجتماعی و نشان دادن مهمانی 
شــبانة تتو کردن جوان ها و... آنقدر بد پرداخت 
شده اند که سفارشی و وصله شده به نظر می آیند. 
و بالاخره بدتر از همه این ها، جلســات مشاوره 
با دکتر روانپزشــک اســت که نقش آن را آزیتا 

حاجیان بازی می کند. 
در سکانس های مربوط به جلسات روانپزشکی، 
تمام توصیه ها و شــعار ها و اندرزها که در متن 
جا داده نشده اند، پشت ســر هم و بی واسطه با 

تماشاگر در میان گذاشته می شوند. 
آخرین فیلم پوران درخشــنده هیچ نشــانی از 
موفقیت های پیشــین این کارگردان موفق زن 

سینمای ایران را ندارد.

نگاهی به فیلم »زیر سقف دودی«، به کارگردانی پوران درخشنده 

اغــراق آمیز و تلخ 

آنچهمیخوانید

»زیــر ســقف دودی« نه تنهــا اثر 
قابــل اعتنا و موفقــی در کارنامه 
کارگردانش نیست و انتظارات را 
برآورده نمی کند بلکه نمی تواند 
حتی بــه اعتماد تماشــاگرانی که 
فیلم را بر اساس سابقه و آشنایی 
با سازندگان و عوامل آن انتخاب 
کرده اند، پاســخ رضایت بخشــی 

 بدهد
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خط حادثه

پيامك هايى براى فروش گنج هاى خيالى 
به افراد ساده لوح

خط قرمز: 3 شياد با فروش سكه هاى جعلى از طريق پيامك كلاهبردارى مى 
كردند. رئيس پليس آگاهى استان قم از دستگيرى سه كلاهبردار حرفه اى خبر 
داد و گفت: متهمان از طريق ارسال پيامك به افراد متعدد و با ارائه سكه هاى 

طلاى جعلى يك ميليارد ريال كلاهبردارى كرده بودند.
ســرهنگ احمد كرمى رئيس پليس آگاهى استان قم اظهار كرد: در پى وقوع 
چندين فقره كلاهبردارى از طريق فروش سكه هاى جعلى و طرح شكايت در 

پليس آگاهى استان قم موضوع در دستور كار مأموران قرار گرفت.
وى گفت: متهمان كه سه نفر بودند پس از ارسال پيامك هاى سرگردان به افراد 
متعدد با موضوع فروش محدود تعدادى سكه طلا و مجسمه زيرخاكى، سوژه 
خود را شناسايى و در ادامه وى را به يكى از استان هاى غربى كشانده و از اين 

طريق كلاهبردارى مى كردند.
كرمى افزود: در ادامه با انجام اقدامات پليســى متهمان شناســايى و پس از 
دســتگيرى چهل عدد سكه جعلى از آن ها كشــف شد. رئيس پليس آگاهى 
اســتان قم با بيان اينكه در اين پرونده تاكنون پنج نفر شاكى شناسايى شده 
است، گفت: سرانجام متهمان به يك ميليارد ريال كلاهبردارى اعتراف كرده كه 

نهايتاً پس از تحويل به مرجع قضائى با قرار قانونى راهى زندان شدند.

پيرمرد 100 ساله قوچانى 
از همسرش طلاق گرفت! 

خط قرمز: در بين مراجعين متعدد متقاضى طلاق پيرمردى 100 ســاله نيز 
با همسرش درخواست طلاق توافقى داشتند كه متأسفانه تلاش مددكاران و 
روانشناســان مركز پيشگيرى از طلاق بهزيستى قوچان نيز كارا نبود و پرونده 
جهت ثبت طلاق به دادگاه ارسال شد. ناصر نيك افشار، رئيس بهزيستى قوچان 
پيرامون آسيب شناسى طلاق در جامعه كنونى و وجود طلاق هايى در سنين 
بالا و يا سنين پايين، «تغيير سبك زندگى» و «سردرگمى زوجين در بين سنت 
و مدرنيته» و «عدم هويت يابى مناســب خانواده ها» را سبب افزايش مشكلات 
خانوادگــى عنوان كــرد.    وى بيان كرد، همچنين تغيير نقش هاى خانواده و 
بخصوص نقش زن در جامعه ســبب تغيير در زندگى خانواده ها شده است و 
اين نيازمند يادگيرى اجتماعى يك سبك زندگى جديد به همراه رهنمون هاى 
علمى و اســلامى اين رخداد است.  وى همچنين نسبت به كاهش سن طلاق 
هشــدار داد و يكى از عوامل مهم طلاق در سنين پايين را «ازدواج نادرست» و 
بدون مشورت با مشاوران و بزرگان خانواده دانست. نيك افشار تصريح كرد: در 
80 درصد طلاق هاى شهرســتان رد پايى از اعتياد وجود دارد و رفع اين عامل 

مهم نيازمند برنامه اى جامع و هدفمند با همكارى همه مردم است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

8 سال زندان براى ربايندگان 
پسر دانش آموز از مقابل مدرسه

خط قرمز: دو پسر با ربودن دانش آموزى از مقابل مدرسه 
اش قصد داشتند 150 ميليون تومان به جيب بزنند.

دو پسر جوان كه با همدستى يكديگر، پسر نوجوانى را 
از مقابل مدرسه اش در ورامين ربوده و از والدينش 150 
ميليون تومان پول نقد خواسته بودند، پس از محاكمه در 
شعبه چهارم دادگاه كيفرى يك استان تهران هركدام به 

چهار سال حبس محكوم شدند.
ايــن دو متهــم، نوجــوان دانش آموز را بــه بهانه اى با 
موتورســيكلت ربوده بودند كه پس ازدســتگيرى و در 
بازجويى گفتند: «مى دانستيم كه پدر بابك- پسر ربوده 
شده- مرد پولدارى اســت بنابراين نقشه دزديدن او را 
طراحى كرديم.بعد هم اورا به كارخانه متروكه  برديم. اما 
خيلى زود پشيمان شديم و رهايش كرديم. ولى افسوس 

كه دستگيرشديم.»

اصرار مادر، دانش آموز آملى را 
به خودكشى واداشت

خط قرمز: علت خودكشــى دانش آموز 16 ساله آملى 
مشخص شد. دادستان عمومى و انقلاب شهرستان آمل 
در تشــريح اين خبر بيان كرد: علت اصلى خودكشــى 
دانش آموز 16 ســاله آملى اصرار بيش از اندازه مادرش 

براى درس خواندن بود.
على طالبى اضافــه كرد: اين نوجوان به علت اختلافات 
پدر و مادر، در خانه مادريش زندگى كرده و شب گذشته 
با حلق آويز كردن خود از لوستر اتاقش به زندگى خود 

پايان داد.

راز كثيف دايى و خواهرزاده 
در تريلى مرموز 

خط قرمز: مرد جوان و دايى اش با خودروى تريلر حامل 
مواد مخدر در مشهد دستگير شدند.

رئيس پليس مشــهد با اعلام اين خبر گفت: مأموران 
در اقدامــى اطلاعاتى به ســرنخ هايى از حمل محموله 
مواد مخدر به وســيله يك دستگاه خودروى تريلركه از 

بندرعباس عازم مشهد بود دست يافتند.
سرهنگ محمد بوستانى افزود: مأموران مركز عمليات 
ويژه پليس مشــهد پس از تكميل تحقيقات در ورودى 

شهر مشهد به كمين نشستند.
وى گفت: پليس ســاعت 3بامداد ديروز خودروى تريلر 
حامــل مواد مخدر را در اقدامى غافلگيرانه متوقف و در 
بازرســى از خودرو22كيلو و 300 گرم ترياك كشــف 
كردند. وى اظهار داشــت: در ايــن عمليات دو نفر كه 
خواهرزاده و دايى هســتند، به عنوان متهم دستگير و 

تحقيقات در اين باره ادامه دارد.

خط شهرستان ها

خط قرمز: مهندس جوان بــه گمان اينكه نامزدش در 
شبكه هاى اجتماعى ارتباطات پنهانى دارد با زدن ضربات 
آجر به ســرش او را به قتل رســاند. با ارجاع اين پرونده 
به شعبه دوم دادگاه كيفري يك استان تهران، به زودي 

متهم محاكمه خواهد شد.
26 تير ماه ســال گذشته بود كه مرد جواني به كلانتري 
قلهك رفت و در اقدامي غافلگيرانه به افسر نگهبان گفت: 
ساعتى قبل و در جريان مشاجره و درگيرى، همسر عقد 
كرده ام را با آجر به قتل رساندم و خانه  را ترك كردم اما 

عذاب وجدان باعث شده خودم را به پليس معرفى كنم.
با ادعاى مهندس جوان، مأموران كلانترى قلهك موضوع را 
به كلانترى مهرآباد اعلام كردند. پس از بررسى اين موضوع 
و پيدا شدن جسد دختر نوجوان در خانه كوچك تك اتاقى 

موضوع به بازپرس كشيك قتل پايتخت اعلام شد.

عامل جنايت كه 23 سال سن داشت در همان تحقيقات 
ابتدايى مأموران در صحنه جنايت و با اعتراف صريح به 
قتل عمدي همســرش گفت: چهار ماه پيش با نازنين 
ازدواج كردم و قرار شد تا تهيه جهيزيه نازنين او در خانه 
پــدرش بماند. چون خانه مجــردى دارم هفته اى دو بار 
نامزدم به خانه من مى آمد و كارهاى خانه را انجام مى داد.

در اين مدت متوجه ارتباط هاى پنهانى اش با افراد ديگر 
در شبكه هاى مجازى شده بودم ولى هر چه به او مى گفتم 
ادعا مى كرد اشــتباه مى كنم. در اين مدت سكوت كرده 
بودم تا اينكه شــب گذشــته پس از پايان مراسم ختم 
مادربزرگ نامزدم از خانواده ســميه جدا شديم و قبل از 
رفتن به خانه براى شام پيتزا خريديم. پس از خوردن شام 
دوباره با نازنين درباره ارتباط هاى مجازى اش با پسرهاى 
غريبه در شبكه هاى اجتماعى صحبت كردم اما بى فايده 

بود و زمانى كه وى در خواب بود از شدت عصبانيت ديگر 
كنترلم را از دست دادم و با آجر ضرباتى به سرش زدم و 
سپس از خانه خارج شدم. چند ساعتى در خيابان پرسه 
زدم و وقتى به خودم آمدم تازه متوجه كارم شــدم و با 
مراجعه به كلانترى قلهك راز اين جنايت را فاش كردم. 

پس از صدور كيفرخواست در اين پرونده و ارجاع موضوع 
به شعبه دوم دادگاه كيفري يك استان تهران، به زودي 

متهم محاكمه خواهد شد.

 عروس 16 ساله قرباني شك تازه داماد

خط قرمز: فرمانده انتظامى استان البرز از متلاشى شدن باند توزيع 
و فــروش مواد مخدر معروف به باند «افعى مرداب» و دســتگيرى 
12 نفر در اين رابطه خبر داد. ســردار «بخشعلى كامرانى صالح» در 
تشــريح جزئيات اين خبر افزود: در ادامه اجراى طرح هاى ارتقاى 
امنيت اجتماعى و پاكســازى مناطق آلــوده، مأموران انتظامى در 
منطقــه «خط چهارحصار» طى ســه عمليات منســجم موفق به 
تخريب 210 باب شــيره كش خانه و پاتوق مربوط به فروشندگان 
مواد مخدر شدند و 115 بنا كه محل تجمع معتادان بود نيز پلمب 
شــد. وى افزود: همزمان با پاكسازى منطقه «خط چهار حصار» كه 
زمانى محل تجمع فروشندگان مواد مخدر و معتادان متجاهربود، 
برخى از اعضاى باندهاى توزيع مواد مخدر دســتگير و تعدادى نيز 
متوارى شدند ومعتادان كارتن خواب كه ديگر منبعى براى تأمين 
مواد خود نداشتند از اين منطقه نقل مكان كردند. فرمانده انتظامى 
اســتان البرز گفت: به منظور عدم بازگشت منطقه پاكسازى شده 
«خط چهار حصار» به وضعيت اوليه، اين محل به صورت مســتمر 
تحت نظارت و كنترل پليس بود تا اينكه مأموران طى پايش دقيق 
اطلاعاتــيِ، از فعاليت يك باند تهيه و توزيع مواد مخدر معروف به 
بانــد «افعي مرداب» در اين مكان مطلع شــدند. اين مقام انتظامى 
ادامه داد: اعضاى باند با جانمايى دره اي به نام دره «قمار بازها» اين 
مكان را به محلى براى فروش مواد مخدر تبديل كرده بودند. سردار 
كامرانى صالح خاطر نشــان كرد: با توجه به اهميت موضوع ؛ رصد 
فعاليت اعضاى باند در دستور كار قرار گرفت و پس از چندين شبانه 
روز اقــدام اطلاعاتى، 10 معتاد متجاهر و كارتن خواب جمع آورى 
و چهار نفر از اعضاى باند توزيع و فروش مواد مخدر «افعى مرداب» 
دستگير شدند. فرمانده انتظامى استان البرزعنوان كرد: با هماهنگي 
مقام قضائي، هشت نفر ديگر از اعضاى باند در دو عمليات جداگانه در 
«سرآسياب ملارد» دستگير و دو دستگاه خودرو پژو 405 و زانتيا كه 
در حمل مواد مخدر مورد استفاده بود، توقيف شد.  وى گفت: دراين 

عمليات مقاديرى مواد مخدر از نوع هروئين و شيشه كشف شد.

گرفتارى اعضاى باند «افعى مرداب» 
كلاهبردارى ميلياردى از زنان ميانسال اصفهاندر تور مأموران پليس

خط قرمز: اعضاى باند چهــار نفره اى كه به بهانه 
كمك به نيازمندان، بيــش از يك ميليارد ريال از
      زنان كهنســال كلاهبردارى كرده بودند، طى 
چهار عمليات ضربتى توسط كارآگاهان پليس آگاهى 

استان اصفهان شناسايى و دستگير شدند.
رئيــس پليس آگاهى اســتان اصفهــان گفت: در 
پى شــكايت تعــدادى از زنان ســالخورده مبنى 

بركلاهبردارى سرنشينان يك خودرو و سرقت طلاجات آنان، رسيدگى به موضوع در دستور كار كارآگاهان 

اين پليس قرار گرفت. وى افزود: بلافاصله كارآگاهان تحقيقات خود را در اين زمينه آغاز كردند و با انجام 

اقدامات علمى و تخصصى ويژه دريافتند كه با يك باند حرفه اى در زمينه اغفال زنان سالخورده و سرقت 

طلاجات آنان روبه رو هســتند. سرهنگ ستار خسروى خاطرنشــان كرد: اعضاى اين باند كه چهار نفر 

شامل يك نفر زن و سه مرد بودند با پرسه زدن در خيابان ها، زنان سالخورده تنها را شناسايى و از آن ها 

مى خواستند كه يك پلاستيك حاوى وجه نقد را به افراد نيازمند تحويل دهند.

وى گفت: كلاهبرداران پس از اينكه اعتماد قربانى خود را جلب مى كردند به بهانه خريدن مشابه النگو و 

يا انگشتر طلاى آنان براى نزديكانشان از آن ها مى خواستند كه براى رؤيت، طلا ها را از دست خود بيرون 

بياورند، قربانيان كه فكر مى كردند نيت افراد مذكور خير است طلاهاى خود را به آن ها مى دادند و متهمان 

پس از رؤيت اعلام مى كردند كه طلا ها را در كيسه پولى كه قرار است آن ها به افراد نيازمند تحويل بدهند 

قرار دادند و سپس محل را ترك مى كردند، اما پس از ترك اين افراد زنان فريب خورده هنگام باز كردن 
درب كيسه متوجه مى شدند كه طلاهايشان در آن وجود ندارد.

وى افزود: با بررسى هاى تخصصى كارآگاهان و همكارى مال باختگان، هويت هر چهار نفر مشخص وطى 

چهار عمليات ضربتى در اصفهان و يكى از شهرهاى استان تهران دستگير و در بازرسى از آن ها نيم كيلو 
طلاجات مسروقه كشف شد.

رئيس پليس آگاهى استان اصفهان با بيان اينكه اعضاى اين باند همگى غير بومى هستند گفت: متهمان 

تاكنون به چندين فقره كلاهبردارى وسرقت از زنان سالخورده به اين شيوه به ارزش يك ميليارد و 300 
ميليون ريال در استان هاى اصفهان و يزد اقرار كردند.

خســروى با بيان اينكه تحقيقات از اين افراد كماكان ادامه دارد از كســانى كه به شــيوه مذكور مورد 

كلاهبردارى و سرقت قرار گرفته اند خواست جهت طرح شكايت به پليس آگاهى مركز استان مراجعه 
كنند.

 اعضاى باند چهــار نفره اى كه به بهانه 
كمك به نيازمندان، بيــش از يك ميليارد ريال از
      زنان كهنســال كلاهبردارى كرده بودند، طى 
چهار عمليات ضربتى توسط كارآگاهان پليس آگاهى 

رئيــس پليس آگاهى اســتان اصفهــان گفت: در 
پى شــكايت تعــدادى از زنان ســالخورده مبنى 



خط بين الملل

جوانمردى عجيب دزد چينى 
خط قرمز: دزدى در چين پس از ســرقت يك گوشــى تلفــن همراه كار 

جوانمردانه اى نيز در حق مالباخته كرد. 
ايــن ســارق پــس از دريافت پيامكــى از ســوى مالباخته كــه اهميت 
شماره تلفن هاى داخل گوشــى را به وى يادآورى مى كرد شروع به نوشتن 
تك تك شماره تلفن ها كرد. او تمام شماره هاى داخل گوشى موبايل را روى 
چندين كاغذ نوشت و پس از اتمام كار طولانى  و طاقت فرسايش اين كاغذ ها 

را براى مالباخته فرستاد.

قتل نوجوان 17 ساله با گلوله پليس آمريكا  
خط قرمز: يك نوجوان 17 ساله 
آمريكايــى در لس آنجلس هدف 
گلوله پليس اين شهر قرار گرفت 

و كشته شد. 
به نقل از خبرگزارى شين هوآ، 
مقامات آمريكا روز جمعه گزارش 
كردند يك نوجوان آمريكايى روز 
پنج شنبه به ضرب گلوله پليس 

لس آنجلس كشته شده است.
اين نوجوان 17 ســاله آمريكايى كه تلاش مى كرد مانع از حمله يك سگ به 

افسران پليس شود، هدف گلوله پليس قرار گرفت و كشته شد.
اداره پليس شهر لس آنجلس اعلام كرد در اين حادثه كه بعد از ظهر پنج شنبه 
اتفاق افتاد، اين نوجوان به صورت تصادفى از ناحيه سينه هدف گلوله پليس قرار 

گرفت و در بيمارستان جان باخت.

دستگيرى قاچاقچى بزرگ قاهره 
پس از 20هزار روز فرار

خط قرمز: قاچاقچى بزرگ مواد مخدر پس از شش سال فرار از زندان دوباره 
دستگير شد. 

به گزارش خط قرمز، احمد خليل در طى حوادث ژانويه 2011 موفق به فرار از 
زندان ابوزعبل مصر شده بود.

وى به جرم قاچاق مواد مخدر به ســه سال زندان محكوم شده بود اما موفق 
به فرار شــد. محمدمنصور، رئيــس اداره تحقيقات پليس قاهره پس از اينكه 
گزارشــاتى از حضور وى در شــهر دريافت كرد دستور دستگيرى احمد را در 
يك عمليات پليسى صادر كرد و مأموران پليس پس از كمين كردن موفق به 

دستگير كردن وى شدند.
وى در ادامه با دستور قاضى براى گذراندن محكوميت خود راهى زندان شد.
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دستگيرى سارق طلا هاى 
دختر بچه 5 ساله

خط قرمز: پليس شهرستان مه ولات سارق گوشواره هاى 
دختر 5 ساله را كمتر از 24 ساعت شناسايى و دستگير 

كرد.
ظهر روز گذشته در پى گزارش سرقت طلاهاى دختر بچه 
خردسال در خيابان شريعتى شهر فيض آباد بلافاصله تيم 
گشت كلانترى مركز براى بررسى موضوع وارد عمل شد.

 سرهنگ ذوالفقارى گفت در بررسى هاى به عمل آمده در 
محل سرقت مشخص شد خانمى جوان دختر بچه 5 ساله 
را به محل خلوت كشانده و گوشواره هاى او را سرقت و به 
سرعت از محل متوارى شده است.  مأموران پس از يكسرى 
تحقيقــات محلى به زنى معتاد و ســابقه دار كه در همان 
محــدوده زندگى مى كرد مظنون و با هماهنگى قضايى او 
را كمتر از 24 ساعت از زمان وقوع سرقت دستگير كردند. 
متهم 37 ســاله در بازجويى هاى به عمل آمده به سرقت 

گوشواره هاى طلاى دختر بچه اعتراف كرد.

كارمند قلابى دفتر يك مقام 
عالى رتبه دستگير شد 

خط قرمز: مردى كه با چهره اى فريبنده و جعل عناوين 
مهم اقدام به كلاهبردارى از 50 نفر كرده بود با همكارى 
شــهروندان و رصد اطلاعاتى ســربازان گمنام امام زمان 
شناسايى و دستگير شــد.  جاعل حرفه اى از اواسط سال 
94 با اســامى مختلف و با درســت كردن ظاهرى موجه 
براى خود، با سوءاستفاده از عنوان دفتر اين مقام عاليرتبه 
در امــور اهل ســنت و وزارت اطلاعات اقــدام به اغفال و 
سوءاســتفاده از مردم كرده اســت. اين فرد كه به بيش از 
50 مورد كلاهبردارى و سوءاستفاده و جعل عنوان اعتراف 
كرده براى كلاهبردارى از شگردهاى مختلفى ازجمله قول 
اخذ وام و پيدا كردن كار استفاده كرده است. اين كلاهبردار 
براى محاكمه و ادامه ســير مراحل قانونى به دادســراى 
عمومى و انقلاب زاهدان معرفى شــد. اداره كل اطلاعات 
استان از شهروندان خواست مراقب ترفندهاى افراد شياد و 
كلاهبردار باشند و هر گونه اطلاعاتى را در اين خصوص به 
ستاد خبرى اين اداره كل به شماره تلفن 113 اطلاع دهند.

خط خبر
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خط قرمز: با ديدن مغازه فســت فود، راهنما زد و كنارى 
پارك كرد. از خودرو پياده شد و با احتياط از عرض خيابان 
گذشــت و به داخــل مغازه قدم گذاشــت. ابتدا نگاهى به 
گوشــه و كنار انداخت و به سمت مردى كه پشت صندوق 
نشسته بود، رفت و سفارش داد. بعد از چند ثانيه، صندوقدار 
فاكتورى به طرف او گرفت. مرد كارت اعتبارى خود را بيرون 
آورد و به او داد. صندوقدار رمز او را پرسيد و بعد از برداشت 
مبلــغ مورد نظر، كارت را برگرداند. مرد بعد از چند دقيقه، 

سفارش خود را گرفت و از مغازه بيرون رفت.
آن روز چندين پرونده، پشت سر هم با يك موضوع مشخص 
به من ارجاع شده بود. همه شاكيان اعتراض داشتند به اينكه 
مبلغ فراوانى از كارت اعتبارى آنها، بدون هيچ مجوزى كسر 

شده است.
با هركــدام كه صحبت كردم، مطمئن بودند كه براى خريد 
از كارت خود اســتفاده نكرده اند و ايــن پول بدون اجازه از 

حسابشان برداشت شده است.
رد پولها با هم برابر نبودند و هركدام در يك حســاب خاصى 
قرار داشتند و امكان اينكه از همه صاحب حسابها بازجويى 
شود، وجود نداشت. ساعت به ســاعت به تعداد مراجعان و 
معترضين اضافه مى شد.  از همه خواستم تا خريدهاى يك 
هفته خود را به ياد آورده و در كاغذى بنويسند؛ بعد با چند 
نفر از همكاران به بررسى آنها پرداختيم و كوشيديم تا بين 

همه آنها، نقاط مشتركى را بيابيم.
بالاخره بعد از چند ساعت زحماتمان نتيجه داد و چند مركز 
خريد و يك پيتزافروشى از بين آن همه كاغذ بيرون آمد. خود 
مراكز خريد، هركدام به چند بخش بزرگ تقسيم مى شدند، 
اما پيتزافروشى فقط يك مغازه بود. با يكى از همكارانم آدرس 
را يافته و به آنجا مراجعه كرديم. از بيرون كه يك محل كسب 
آبرومنــد به نظر مى آمد. با صاحب آنجا كمى صحبت كردم 
و همكارم را به ســمت كارگران فرستادم. طورى نقش بازى 
كردم كه گويا به دنبال كلاهبردار خاصى مى گردم كه به آن 
پيتزافروشــى رفت و آمد دارد. كمى هم با صندوقدار حرف 
زدم و بعد با اشــاره همكارم بيرون رفتم.همكارم از گفت وگو 

با نظافتچى بازار فهميده بود كه طى چند روز اخير چند نفر 
به پيتزا فروشى مراجعه كرده و با داد وبيداد از او خواسته اند 
طلبشــان را بدهد و او هم آنها را آرام كرده و وعده داده كه 
پس از بررسى پولشان را مى دهد.از همكارم خواستم بلافاصله 
با اداره تماس گرفته و سوابق صاحب پيتزافروشى را بررسى 

كند.
بررسى هاي اوليه نشــان داد كه صاحب اين رستوران داراي 
سابقه آدمربايي و سرقت خودرو است كه به همراه صندوقدار 
خود، اقدام به اين ســرقت مي كرده است. هر دو را دستگير 
كــرده و به اداره آگاهى بردم؛ اما بعد از بازجويى پى بردم كه 
با يك باند بزرگ و خطرناك روبه رو هســتم. اطلاعات 400 
كارت عابر بانك توســط اين افراد به سرقت رفته بود كه در 
روزهاي تعطيلات، با همكاري بانك مركزي در اولين فرصت 
و حتى روز تعطيل حدود 300 كارت كه هنوز از آنها سرقت 
نشده، سوزانده شد. باتوجه به حساسيت موضوع، ردپاى اين 
افراد را در شهرهاي مشهد، تبريز، چالوس و رشت شناسايي 
كردم و نهايتا در يك عمليات، ردپاي آنها را در شهرســتان 
تالش پيدا كرديم كه با كمــك اهالي محل، همه آنها را در 

منطقه تالش دستگير كرديم.
از اين افــراد يك دســتگاه زانتيا، مقدار زيــادي وجه نقد 
و يك دســتگاه طلاياب كشف و ضبط شــد. رئيس باند در 
بازجويى هاي انجام شده، در مورد دستگاه طلاياب گفت كه 

يك قطعه زمين يافته كه در آن طلا وجود دارد و سعي داشته 
با استفاده از اين دستگاه، در آن كاوش كند. از اين پرونده تابه 
حال 73 شاكي مورد شناسايي قرار گرفته اند و ارزش مالى 

اين سرقت به حدود 570 ميليون تومان مى رسد. 
*سرقت اطلاعات بانكى با يك بدافزار 

اين روزها همه مردم حداقل يك كارت بانكى در اختيار دارند 
كه خريدها و پرداخت هاى خود را با آن انجام مى دهند. 

در اكثــر كارت هاى موجــود، اطلاعات ديجيتالــى در نوار 
مغناطيســى (نوار مشكى رنگ پشــت كارت) ذخيره شده 
و هنگام استفاده از دســتگاه كارتخوان يا خودپرداز خوانده 

مى شود. 
خبر مى رسد هكرها موفق شدند با توسعه يك بدافزار و نصب 
آن روى پايانه هاى خريد و فروشگاه هاى زنجيره اى لباس در 
آمريكا اطلاعات كارت هاى بانكى مشتريان را به سرقت ببرند. 
جالب است بدانيد كه بدافزار مذكور به مدت 6 ماه از ابتداى 
سال گذشته تا فروردين امســال بدون جلب توجه بر روى 
سيستم هاى فروشگاه ها حضور داشته است.  هكرها با استفاده 
از روش تازه و خوانش نوارهاى مغناطيســى توسط بد افزار 
اطلاعات حساب بانكى از قبيل نام صاحب حساب، شماره و 
تاريخ انقضاى كارت را به دست آوردند، اما هنوز معلوم نيست 
چند نفر قربانى اين حمله سايبرى شده و چرا سارقان هنوز از 

اطلاعات به دست آمده استفاده نكردند.
 ماجراى مورد اشاره و مشكلات امنيتى كارت هاى مغناطيسى 
يك بار ديگر ثابت كرد و نشــان داد كه هكرها مى توانند به 
راحتى و بدون شناســايى شــدن، اطلاعات بانكى افراد را از 

طريق كارت هاى مذكور به دست آورند. 
نكته بسيار مهم اينجاســت كه اكثر بانك هاى كشور ما نيز 
از همين فنــاورى در كارت هاى خود اســتفاده مى كنند و 
 NFC تكنولوژى هــاى ايمن ترى مانند چيپ هاى ارتباطى
هنوز در بانك هاى ايران فراگير نشده است.اتفاق اخير مى تواند 
زنگ خطرى براى بانك ها و مؤسســات مالى در سراسر دنيا 
باشد و اين سازمان ها بايد سيستم هاى امنيتى و ارتباطى خود 

را بيش از پيش مورد تقويت قرار دهند.

با ديدن مغازه فســت فود، راهنما زد و كنارى 
پارك كرد. از خودرو پياده شد و با احتياط از عرض خيابان 
گذشــت و به داخــل مغازه قدم گذاشــت. ابتدا نگاهى به 
گوشــه و كنار انداخت و به سمت مردى كه پشت صندوق 
نشسته بود، رفت و سفارش داد. بعد از چند ثانيه، صندوقدار 
فاكتورى به طرف او گرفت. مرد كارت اعتبارى خود را بيرون 
آورد و به او داد. صندوقدار رمز او را پرسيد و بعد از برداشت 
مبلــغ مورد نظر، كارت را برگرداند. مرد بعد از چند دقيقه، 

آن روز چندين پرونده، پشت سر هم با يك موضوع مشخص 
به من ارجاع شده بود. همه شاكيان اعتراض داشتند به اينكه 

يك قطعه زمين يافته كه در آن طلا وجود دارد و سعي داشته 

دزدى 6 ميلياردى با كارتخوان پيتزا فروشى 

بازجويى هاي انجام شده، در مورد دستگاه طلاياب گفت كه بازجويى هاي انجام شده، در مورد دستگاه طلاياب گفت كه بازجويى هاي انجام شده، در مورد دستگاه طلاياب گفت كه بازجويى هاي انجام شده، در مورد دستگاه طلاياب گفت كه بازجويى هاي انجام شده، در مورد دستگاه طلاياب گفت كه زدم و بعد با اشــاره همكارم بيرون رفتم.همكارم از گفت وگو 

خط قرمز: 3 پسر جوان سوار بر خودروى پرايد مشكى در 
اسلامشهر و در پوشش مسافربرنما طعمه هايشان را هدف 

زورگيرى قرار مى دادند.
سرهنگ ابراهيم حسن آبادى رئيس پليس اسلامشهر گفت: 
چندى قبل مردى در تماس با پليس از داســتان گرفتار 
شــدن در دام زورگيران مســافربر نما پرده برداشت.بدين 
ترتيب تيمى ازمأموران به ســراغ طعمه زورگيران رفته و 
مشخص شد كه دزدان پرايد سوار در پوشش مسافربرنما 
طعمه شــان را سوار بر خودرو كرده و پس از تغيير مسير 
و با تهديد چاقو اقدام به ســرقت پول و گوشى موبايل مرد 

جوان كرده اند.

ســرهنگ حســن آبادى ادامه داد: با راهنمايى مالباخته 
مشخصات سارقان مشخص و با اعلام به واحدهاى گشتى، 

تلاش مأموران براى دستگيرى آنان آغاز شد. 
مأموران به گشــت زنى هاى محســوس و نامحسوس در 
محدوده اسلامشــهر پرداخته تا اينكه شــب گذشته به 
خودروى پرايد ســياه رنگى مشكوك شده و پس از توقف 
اقدام به بررســى و چهره زنى از سرنشينان كرده و با توجه 
به مطابقت تقريبى مشخصات ظاهرى سارقان با متهمان، 

آنها را دستگير كردند. 
وى با اشــاره به اينكه پس از دستگيرى، مالباخته نيز به 
پليس آگاهى احضار و ســارقان را شناسايى كرد، تصريح 

كــرد:در بازجويى هاى انجام شــده متهمــان به 19 فقره 
زورگيــرى اعتــراف و ادعا كردند به بهانه مســافربرى، از 

طعمه هايمان سرقت مى كرديم.
سرهنگ حسن آبادى با اشاره به اينكه با حكم مقام قضائى 
تصاوير ســارقان براى شناسايى ساير شاكيان احتمالى در 
جرايد كثيرالانتشار منتشر مى شود، از شهروندان خواست 
در صورت شناسايى سارقان براى تشكيل پرونده به پليس 

آگاهى شهرستان اسلامشهر مراجعه كنند.

سارقان خشن پرايد سوار را شناسايى كنيد

متهم اصلى در شمال كشور دستگير شد



در گفت و گوی اختصاصی با قدس

علی پروین:تیم »آقا کی روش«   باید با آلمان و برزیل بازی کند
 فوتبال  حمیــد رضا عرب   علــی پروین منطقی 
حرف می زند . مرد محبوب ســرخ ها براین باوراست که 
پرســپولیس درصورت تدارک خوب مــی تواند تا فینال 
لیگ قهرمانان آســیا صعود کند. او دربــاره تیم ملی هم 
اعتقاد دارد که با انجام بازی های تدارکاتی مناسب راهی 

دوربعد خواهد شد. 

 *تیم ملی با اقتدار به جام جهانی فوتبال صعود کرد. 
حس تان درلحظه صعود تیم ملی به جام جهانی چه 

بود؟
بارک الله به این بچــه ها که راحت به جــام جهانی رفتند. 
خداوکیلی همیشه استرس رفتن به جام جهانی داشتیم اما 
چندسالی هست که تیم ملی راحت صعود می کنه. آفرین. 

واقعا کیف کردیم.
 *اما تیم ملی به اعتقاد برخی قشنگ فوتبال بازی 

نمی کند. 
اینکه تیم ملی چــه طور بازی می کنه، بــه کی روش ربط 
داره. نه به من و نه به شــخص دیگری. انتخاب تاکتیک به 
عهده سرمربی تیم ملی هست. ما فقط نتیجه را باید ملاک 
قرار بدهیم. به نظر من این تیم فوق العاده بوده. تیمی که در 
مرحله گروهی گل  نمی خورده یعنی خیلی کار بزرگی کرده. 

به نظر من این گل نخوردن یک اتفاق مهم بود.
 * این صعود باعث جشــن برپا شــدن جشن های 

خیابانی نشد. 
بله، چون برای ما عادی  وتکراری شده. وقتی به این راحتی 
می رویم جام جهانی نباید هم کسی این طوری شادی کند. 
به نظرمن باید شادی بزرگ را بگذاریم برای زمانی که ازگروه 

صعود  می کنیم.
*یعنی ممکن است علی آقا؟

چرا که نه آقاجان. البته داستان جام جهانی با بازی های 
انتخابی خیلی فرق می کند. اما این بچه ها لیاقت صعود 
از گروه خودشــان را دارند. باید کار کنیــم. یک چیزی 
که در رشــد تیم ملی تاثیر زیادی می گذارد این اســت 
که بچه ها تا جــام جهانی خوب آماده شــوند. بازی های 
تدارکاتی خوبی بگذارد. این خیلی مهم است. به نظر من 
اگر بتوانیم 5بازی تدارکاتی بزرگ برای تیم ملی ترتیب 

بدهیم ازگروه صعود می کنیم. 
 * مثلا کدام تیم ها؟

تیم »آقا کی روش« ! باید با آلمان و برزیل بازی کند. آلمان 
خوب است. برزیل، اسپانیا هم خوب هستند. همین روسیه ای 
که قرار است به زودی با آن ها بازی کنیم هم جزء تیم های 
خوب فوتبال اروپا محسوب می شوند. باید هر یک ماه یک 

بازی تدارکاتی بزرگ داشته باشیم تا خوب آبدیده شویم. 

 * به طورکلی از نظر کیفی از این تیم راضی هستید؟
بله. راضی ام. خیلی هم راضی ام. فوتبال این تیم را دوست 
دارم. حالا بعضی ها انتقاد می کنند کــه من نمی دانم چه 
فکری توی سرشان دارند. به نظر من باید نتیجه را ببینیم. 
این تیم قبل از اینکه بازی هایش تمام شود 20امتیاز گرفته 

و کاربزرگی کرده. 
*2بازی باقی مانده که احتمالا می تواند نقش بازی 

تدارکاتی را برای ما داشته باشد.
اتفاقا باید با همه قوا بازی کنیم تا بیشترین امتیاز ممکن را در 
مرحله گروهی بگیریم. فوتبال ما باید درآسیا قدرت نمایی 

کند. 26امتیاز بگیریم و صعود کنیم خیلی شیرین می شود.
 * علی آقا سروش رفیعی هم ازپرسپولیس رفت.

برود. چه کارش داریم. جوان اســت و باید برای آینده اش 
برنامه ریزی کند. هربازیکنی پیشنهاد خارجی داشته باشد 
می رود. این بچه ها باید پول دربیاورند. سروش هم چیزی 
از بقیه کم ندارد. می تواند لژیونرخوبی برای فوتبال ما باشد. 
پرسپولیس هم تیم بزرگی است ونباید با رفتن یک بازیکن 

لطمه بخورد. تیم را جمع می کنند نگران نباشید.
 *درغیاب ســروش و احتمالا چنــد بازیکن دیگر 

پرسپولیس لطمه نمی خورد؟
تا بوده همین بوده. بازیکن وقتی در این باشگاه رشد می کند 
لژیونرمی شود. به نظر من باید درنقل و انتقالات خوب کار 
کنند و بازیکنانی بگیرند که جای رفته ها را خوب پرکنند. 
ضمن اینکه من فکرمی کنم پرســپولیس خروجی زیادی 

نخواهد داشت و شاید فقط سروش ازاین تیم برود.
 *ظاهرا رابطه شما با آقای طاهری خیلی خوب است.

آقای طاهری خیلی زحمت می کشد. کار می کند و مشغول 
اســت. انصافا در این مدت که مدیریت باشگاه دستش بوده 
نتایج مطلوبی گرفتیم طاهری با وجــود دغدغه های زیاد 

مالی اما خوب کارکرده. 
 *با ایشان درتماس هستید؟

بله، گاهی حرف مــی زنیم. ایشــان لطف دارنــد و از من 
نظر  می خواهند من هم هرکمکــی بتوانم دریغ نمی کنم. 

پرسپولیس تیم خودمان است وبه آن مدیونیم.
 *پرسپولیس می تواند قهرمانی اش را تکرارکند؟

سخت است اما می شود. فصل بعد همه تیم ها می خواهند 
جلوی پرســپولیس قدرت نمایی کنند وخودشان را نشان 
بدهند. مشکل است اما نشدنی نیســت. شاید پرسپولیس 
اولین تیمی باشــد که دوبارقهرمان می شــود. این دور از 

ذهن نیست.
 *حتی قبلا تاکید کرده بودید که رئیس جمهوری باید 

به پرسپولیس کمک کند.
نه فقط پرسپولیس بلکه اســتقلال را هم گفته بودم. حالا 
پرسپولیس رفته مرحله بعد لیگ قهرمانان آسیا که باید نگاه 
ویژه تری به آن بشود. امیدوارم تدارک خوبی برای تیم درنظر 
بگیرند و کمک های مالی خوبی برســد تا درآسیا آبروداری 

کنیم. این تیم لیاقت قهرمانی دارد.
 *درآسیا؟

بله، آسیا. حداقل می تواند تا فینال برود اگر خوب حمایت 
شود.

 * ودرباره احتمال بازگشت شما به باشگاه.
همین جا که هستیم خوب است و داریم کمک می کنیم. من 

از باشگاه دور نیستم.

شرط میثاقیان برای استخدام پسرش
ورزش: اکبر میثاقیان درباره نقل وانتقالات سیاه جامگان، اهداف 

تیمش و ... صحبت هایی را مطرح کرد که در زیر می خوانید:
*هر تیمی اندازه توان و دارایی  خود بازیکن می گیرد. ما هم طبق 

توان خودمان بازیکن گرفتیم و راضی هم هستیم.
اما بازیکن خیلی معروفی جذب نکرده اید.

*چندین بار گفته ام که نمی توانیم بازیکن گران قیمت بگیریم. ما 
به مانند سال های گذشته که در اینجا رســم بود، دنبال بازیکنان 
جویای نام رفتیم. امیدوارم با حضــور بازیکنان جوان، بتوانیم تیم 

خوبی روانه مسابقات کنیم.
*بهتاش اگر خوب باشــد، به او بازی می دهم. او سال گذشته در 
بادران زیر نظر یک مربی دیگری بود و خوب کار کرد. برای من اول، 
دوم و سوم موفقیت سیاه جامگان مهم است و فرقی ندارد چه کسی 
بازی کند. من به این موضوع معروف هستم. به بهتاش هم کمک 

می کنم که بازیکن خوبی شود.

خریدها و تمدیدهای 10 میلیاردی
 آبی ها

سینا حسینی : باشگاه اســتقلال با خریدهای روزهای اخیر بی 
شــک به عنوان گرانقیمت ترین تیم لیگ هفدهــم لقب خواهد 
گرفت. در برهه کنونی استقلال با خرید حسن بیت سعید، داریوش 
شــجاعیان، پژمان منتظری و تمدید قرارداد بازیکنانی چون امید 
ابراهیمی، مجید حسینی،امید نور افکن،جابر انصاری، پادووانی، 
خسرو حیدری، وریا غفوری و سید مهدی رحمتی نزدیک به 10 
میلیارد تومان به بازیکنان مورد نظر خود پرداخت کرده است که 
این اتفاق با آنچه پیشتر از سوی سید رضا افتخاری مطرح شده بود 
کاملا منافات دارد. استقلال برای بیت سعید مبلغی نزدیک به یک 
میلیارد و سیصد هزینه کرد، از طرفی برای اخذ رضایت نامه داریوش 
شجاعیان و جذب او بالغ بر دو میلیارد و پانصد میلیون تومان هزینه 
کردند. درباره تمدید قراردادها هم همین اعداد و ارقام مطرح است 
اتفاقی که نشان می دهد ریخت و پاش آبی ها برای آرام نگه داشتن 
فضا کاملا محسوس است و این اتفاق شرایط را برای منصوریان و 

افتخاری سخت تر از قبل خواهد کرد.

2 جای خالی در لیست 
بزرگسال استقلال

ورزش: مهدی رحمتی، سیدحســین حسینی، پژمان منتظری، 
پادوانی، وریا غفوری، خسرو حیدری، فرشید باقری، روزبه چشمی، 
امید ابراهیمی، داریوش شــجاعیان، فرشید اســماعیلی، سجاد 
شهباززاده، علی قربانی، محســن کریمی، جابر انصاری و حسن 
بیت سعید 16 بازیکن بزرگسال استقلال محسوب می شوند. این 
تیم برای تکمیل لیست بزرگسالان خود تنها دو جای خالی دارد، 
این در حالی است که تکلیف برزای ، مگویان و یعقوب کریمی هنوز 

مشخص نشده است.

لژیونرهای فوتبال ایران چقدر می ارزند؟
آزمون گران ترین، عابدزاده ارزان ترین

تســنیم: تعداد لژیونرهای فوتبال ایران در سال های اخیر رو به 
افزایش بوده و عملکرد خوب بازیکنان ایرانی باعث افزایش قیمت 
آن ها نیز شده است. ســردار آزمون با 22 سال سن به گران ترین 
بازیکن فوتبال ایران تبدیل شده و در حالی که این بازیکن در سال 
2013 و در رده جوانان با 150 هزار یورو به روبین کازان روســیه 
پیوسته بود، اکنون با افزایش قیمت فوق العاده ای مواجه شده است.

 لژیونرهای فوتبال ایران به ترتیب قیمت در سایت ترانسفر مارکت 
به شرح زیر هستند:

1- سردار آزمون )روستوف روسیه(؛ 11 میلیون یورو
2- علیرضا جهانبخش )AZ آلکمار هلند(؛ 5.5 میلیون یورو

3- رضا قوچان نژاد )هیرنفین هلند(؛ 3 میلیون یورو
4- میلاد محمدی )ترک گروژنی روسیه(؛ 2 میلیون یورو

5-کریم انصاری فرد )المپیاکوس یونان(؛ 1.5 میلیون یورو
6- سعید عزت اللهی )روستوف روسیه(؛ 1.2 میلیون یورو

7- اشکان دژاگه )ولفسبورگ آلمان(؛ یک میلیون یورو
8- مرتضی پورعلی گنجی )السد قطر(؛ 750 هزار یورو
9- مسعود شجاعی )پانیونیوس یونان(؛ 700 هزار یورو

10- کاوه رضایی )شارلووای بلژیک(؛ 500 هزار یورو
11- مهرداد پولادی )بانکوک تایلند(؛ 500 هزار یورو

12- پژمان منتظری )الاهلی قطر(؛ 450 هزار یورو
13- علی کریمی )لوکوموتیو کرواسی(؛ 350 هزار یورو

14- علیرضا حقیقی )ای اف سی اسکیلستونا سوئد(؛ 300 هزار یورو
15- مجتبی جباری )الاهلی قطر(؛ 250 هزار یورو

16- امیر عابدزاده )ماریتیمو پرتغال(؛ 100 هزار یورو

کریمویی: توافق حاصل شود در 
ورزشگاه امام رضا)ع( میزبان هستیم

ایسنا: حمیدرضا کریمویی مدیرعامل باشگاه پدیده مشهد درباره 
وضعیت این تیم اظهار کرد: باشگاه برای حضوری قدرتمند در لیگ 
هفدهم برنامه ریزی کرده اســت. هم از لحاظ زیرساختی و هم از 
لحاظ جذب بازیکن توانستیم خواسته های کادرفنی را اجرا کنیم. 
بازیکنان خوبی جذب تیم شده اند و احتمال دارد تا چند روز آینده، 
یک یا دو بازیکن دیگر نیز به لیســت تیم اضافه شــوند.کریمویی 
درباره اســتفاده از ورزشــگاه امام رضا )ع( نیز گفت: صحبت های 
خوبی با آستان قدس داشتیم و هیئت فوتبال نیز کمک زیادی در 
راستای استفاده از ورزشگاه امام رضا)ع( به ما کرد. اگر توافق بر سر 
مسائلی همچون نحوه و زمان استفاده حاصل شود، این استادیوم 

می تواند پذیرای حریفان پدیده در لیگ هفدهم باشد.

قوچان نژاد در هیرنفین می ماند
ورزش: بیورنگا مدیر ورزشــی باشــگاه هیرنفین درباره وضعیت 
مهاجم ایرانی به تلگراف هلند گفت: به احتمال بسیار زیاد او در این 
فصل هم در هیرنفین می ماند. ما از شــرایط این بازیکن به خوبی 
آگاهی داریم و دوست داریم او را در تیم نگه داریم. علاوه بر آن سال 
جام جهانی نیز است و او دوســت دارد در این تیم به میدان برود و 
رفتن به تیمی دیگر ممکن اســت ریسک بالایی داشته باشد. رضا 
بازیکنی اســت که گلهای زیادی برای ما به ثمر رسانده و دوست 
داریم او را در تیم خود نگه داریم. او بازیکن دوست داشتنی است و 

همه از حضور او در هیرنفین خوشحال هستند.

ضد حمله

نکونام: مربیگری را از لیگ برتر 
آغاز می کنم

ورزش سه: جواد نکونام در واکنش بــه خبر حضورش روی نیمکت تیم ملی 
جوانان می گوید: بایــد از آقایان محصص و معینی تشــکر کنم. من با آن ها 
جلســه ای داشــتم و صحبت هایی انجام دادیم ولی من به مربیگری در تیم 
ملی جوانان با توجه به شرایطی که هســت علاقه ای ندارم.  با هر شرایطی و 
با هرکسی هم کار نمی کنم. بهتر اســت مثل انتخاب های اخیر که از بهترین 
انتخاب ها بوده دوباره انجام دهند و به موفقیت برســند. دوست دارم کارم را 
از لیگ برتر شروع کنم. امسال هم دو سه باشگاه با من مذاکره کردند ولی به 
نتیجه نرســیدیم. قطعاً مربیگری را از لیگ برترآغاز می کنم، فعلا بیشتر به 

فکر یادگیری بیشتر هستم.

صادقی: خروجی استقلال پوچ است
نود: امیرحسین صادقی بازیکن سابق اســتقلال در مصاحبه ای جنجالی می گوید:  
از استقلال فقط یک روزنامه اش هســت که من می خوانم وگرنه خبر دیگری از این 
باشگاه  ندارم، در برخی رسانه ها خواندم که گفته  بودند امیرحسین صادقی در لیست 
استقلال بود، اما چون با پیکان تمدید کرد به سراغ گزینه های دیگر رفتیم! اولا باید 
بگویم که من بارها و بارها گفته ام برای استقلال جانم را هم می دهم. ده روز پیش هم 
قبل از تمدید با پیکان گفتم که برای اســتقلال هیچ شرطی ندارم، استقلالی واقعی 
برای استقلال شــرط نمی گذارد. اما آقایان رفتند در بازار دورهایشان را زدند وقتی 
دیده بودند کســی را پیدا نکردند، می خواستند با اســم من بازی کنند و مرا مقابل 
هوادار استقلال قرار دهند. سال گذشته رفتند با آن همه جاروجنجال بازیکن میلیاردی 
خریدند، به هفته نکشیده مصدوم شد و بعد از جدایی از استقلال چه حرف ها که پشت 
ســر تیم و مربی زده نشــد! این ها امثال من را نمی خواهند . میلیاردی پول می دهند و 

خروجی شان پوچ است. 14

تلگرامی

1

    مدیر برنامه های سعید عزت اللهی در خصوص ملی پوش ایرانی تاکید کرد 
که موکلش در باشگاه روستوف روسیه باقی خواهد ماند.

    خالد شفیعی مدافع سابق تراکتورسازی، برای عقد قرارداد با یک تیم کره ای 
راهی این کشور شد تا اولین بازیکنی از ایران باشد که در کی لیگ بازی می کند.
    لئوناردو پادوانی مدافع برزیلی استقلال قراردادش را با این تیم تمدید کرد.

    سینا خادم پور، بازیکن تیم های فوتبال امید و جوانان با عقد قراردادی 5ساله 
به استقلال پیوست.

    به نقل از نشریه دیلی میل انگلستان، با اینکه کارلوس کی روش پیشنهاداتی 
از فدراسیون های دیگر دارد، با این حال گفته که تصمیمی برای بعد از جام جهانی 

روسیه نگرفته است.

    سایت خبری باشگاه پانیونیوس یونان علاوه بر تاکید برعلاقه قدیمی برای 
خرید مهدی طارمی، از تمایل خود برای جذب احسان حاج صفی نیز خبر داد. 

   در راهروهای وزارت ورزش شنیده شد وزیر ورزش تمایل داشت حمیدرضا 

آصفی را به عنوان عضو هیئت مدیره باشگاه استقلال معرفی کند اما عضو پیشین 
هیئت مدیره استقلال از عضویت در هیئت مدیره باشگاه صرفنظر کرد و پاسخ 

منفی به این پیشنهاد داد.
    برخی منابــع خبری از احتمال اســتعفای قریب الوقوع ســعید آذری از 
مدیرعاملی باشگاه ذوب آهن اصفهان خبر دادند. آذری با برخی سیاست های 

هیئت مدیره اختلاف نظر دارد.
   ابراهیمی، عضو هیئت رئیسه کمیسیون فرهنگی مجلس با انتقاد از ریخت 

و پاش های باشگاه های فوتبال گفت: قراردادهای میلیاردی فوتبال عامل فساد 
است. وزیر اقدام نکند برخورد می کنیم!

   پورموسوی، ســرمربی فولاد گفت: با سوشا به توافق رسیدیم، اما نتوانست 
رضایتنامه اش را بگیرد. در حال مذاکره با حامد لک هستیم.

   برگزاری دیدار تیم های فوتبال ایران و ســوریه در مشهد منوط به تصمیم 
کی روش شد.

   احسان حاج صفی که در روزهای گذشته خبر جدایی اش از سپاهان اعلام 
شــده بود دیروز با حضور در تمرین این تیم با کرانچار و همبازیان خود دیدار و 

خداحافظی کرد.
   باشگاه روستوف برای آزمون وکیل 10 میلیارد تومانی استخدام کرد.
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ورزشـــی

 هربازیکنی جای سروش بود می رفت

ایسنا: برانکو ایوانکوویچ سرمربی پرســپولیس درباره شرایط 
این روزهای تیمش و آغاز روند تمرینات پرسپولیس به صحبت 
پرداخت. سرمربی پرسپولیس معتقد است که به بهترین شکل 

ممکن تیمش را برای فصل جدید بسته است.

* درباره روند جذب بازیکنان صحبت کنید. چند درصد 
از خواسته های شما محقق شده است؟

از روند جذب بازیکن کاملا راضی هســتم. شــجاع خلیل زاده، 
سیامک نعمتی و منشا و همین طور شــایان مصلح به جمع ما 
 اضافه شدند که از بهترین نفرات هستند. البته چند بازیکن تیم 
امید هم به تیم بزرگسالان آمدند تا در کنار ما تمرین کنند و اگر 
شرایطش را داشتند به تیم بزرگسالان اضافه شوند. در حال حاضر 
سامان نریمان جهان، آرام طبع و همین طور کرملاچعب و آقایی 

هم از جمع ما جدا شدند.
* ســروش رفیعی ادعا کرده پیش از جدایی اش با شما 
صحبت کرده و کاملا صادقانه درباره ترک پرسپولیس به 

شما نظراتش را گفته است. درباره جدایی این بازیکن هم 
صحبت کنید.

ما کاملا از سروش رفیعی رضایت داشتیم. او به تیم ما کمک کرد. 
می خواستیم او را حفظ کنیم اما سروش یک فوتبالیست حرفه ای 
است. قراردادش با باشگاه به پایان رسیده بود. نباید فراموش کنیم 
که عمر ورزشی یک فوتبالیست آن چنان زیاد نیست؛ بنابراین 
سروش حق داشت که برای آینده اش تصمیم بگیرد من برایش 
آرزوی موفقیت دارم و امیدوارم با عملکرد خوبش دوباره به تیم  
 ملی فوتبال ایران دعوت شود. این را هم بدانید که پرسپولیس 

همیشه به این بازیکن خوش آمد می گوید.
* پرسپولیس در لیگ شانزدهم به مقام قهرمانی دست 
یافت و در لیگ قهرمانان آسیا هم توانست به جمع هشت 
تیم برتر آسیا برسد. فکر نمی کنید  این اتفاقات خوب در 

فصل جدید توقعات را از تیم شما بالا برده است؟
ما کاملا به این موضوع و توقعات هواداران واقف هستیم. سال قبل 
هم زمانی که می خواستیم تمریناتمان را آغاز کنیم گفتیم که 

هدف ما چیست و می خواهیم به قهرمانی آسیا برسیم. امسال هم 
می خواهیم موفق باشیم.

* سال گذشــته که عمان به عنوان میزبان دیدارهای 
پرســپولیس در برابر الهلال عربســتان انتخاب شد، 
انتقادهای زیادی به این مســئله مطرح شد اما دوباره 
این کشور به عنوان میزبان انتخاب شده است دلیل این 

مسئله را مطرح می کنید؟
در ازبکستان و یکسری کشورهای دیگر شرایط میزبانی مهیا نبود. 
قطر و کشورهای دیگر هم نمی توانستند از ما میزبانی کنند اما 
می دانیم که بهترین گزینه برای میزبانی پرسپولیس کدام کشور 
بود. بهترین جا برای میزبانی، ایران و تهران بود. بروید و بپرسید 

که چرا نمی توانیم در تهران بازی کنیم.
* طی روزهای اخیر شــایعات زیادی پیرامون جدایی   
بیرانوند و پیوستن این دروازه بان به فنر باغچه ترکیه 
مطرح شده اســت، آیا شــما موافق جدایی بیرانوند 

هستید؟

اگر باشگاه فنر باغچه واقعا بیرانوند را می خواهد این یک افتخار 
برای بیرانوند و باشگاه پرسپولیس محســوب می شود. برای ما 
مربیان هم باعث خوشحالی است که او را تمرین دادیم تا به این 
جایگاه برسد. فنرباغچه یکی از تیم های بزرگ دنیا است. البته 
من نمی دانم این پیشنهاد چقدر جدی است اما مطمئنا باشگاه 
تصمیم گیری خواهد کرد و در این بین منافع هر دو طرف مطرح 
است. باشگاه جلوی پیشرفت بازیکن را نمی گیرد حتی اگر این 

جدایی باعث تضعیف پرسپولیس شود.
* برنامه های اردوی تیم   ملی هم مشخص شده است، نظر 

شما درباره برنامه تیم ملی چیست؟
برنامه ریزی ایده آل قاعدتا خیلی سخت اســت اما واضح است 
که سازمان لیگ بهترین گزینه را برای لیگ و باشگاه ها انتخاب 

می کند و من هم مشکلی با برنامه های تیم   ملی ندارم.
* آیا تیم شما برای قهرمانی آسیا بسته شده است؟

تیم ما به بهترین نحو ممکن بسته شده و فقط کریستیانو رونالدو 
و لوییس سوارز را کم دارد!

ورزش: حتی مســئولان باشگاه اســتقلال هم نمی 
دانســتند که مدیربرنامه های پژمــان منتظری پس 
از بازگشــت به قطر ناگهان با آن ها تماس می گیرد و 
زمان بازگشــتش به تهران را اعلام می کند و سپس از 
افتخاری درخواست می کند به باشــگاه برود تا دوباره 
برسرمیزمذاکره بنشینند. منتظری به واقع قصد داشت 
برای باشــگاه الاهلی قطر بازی کند. به همین سبب 
تمام خبرهای روزپنج شنبه به جذب مدافعان جدید 
از سوی باشگاه اســتقلال ارتباط داشت. نزدیک ترین 
رسانه ها به باشگاه استقلال نیز صحبت ازحضور خالد 
شــفیعی و تمدید قرارداد با پادووانی مــی کردند و از 
بازگشــت این مدافع هیچ اطلاعاتی در دست نبود. به 
واقع مدیران باشگاه استقلال هم نمی دانستند که قرار 

است چه اتفاق خوشایندی برای شــان رخ دهد اما از 
آنجا که باشگاه الاهلی قطرپیشنهاد مالی مناسبی به 
منتظری نداد و آن ها تنها حاضر به پرداخت 450هزار 
دلار بودند و از ســویی ممکن بود منتظری به واسطه 
جذب مدافع جدید نتواند همچــون فصل قبل بازی 
های مداومی درتیم الاهلی انجام دهد و تیم ملی را هم 
ازدست بدهد این بازیکن فی الفور با استقلالی ها تماس 
گرفت و خواستارحضور آن ها در باشگاه شد تا پاسی از 
شــب قراردادش را منعقد کند و به واقع بهترین خرید 
استقلال برای فصل جدید لقب بگیرد. حالا استقلال با در 
اختیارداشتن منتظری به تیمی رویایی بدل شده است. 

*گره کاپیتانی
 البته گفته می شود با آمدن منتظری احتمالا جباری 

هم به اســتقلال خواهد آمد که درآن صورت بحث 
کاپیتانی میان بازیکنان بزرگ اســتقلال بسیار داغ 
خواهد شد. منتظری قبل از ترک استقلال و در فصلی 
که رحمتی به استقلال بازگشته بود، داعیه بازوبند را 
داشت ولی در نهایت این بازوبند به مجتبی جباری 
سپرده شد تا پژمان هم نفس راحت تری بکشد. حالا 
با بازگشــت او دوباره این بحث ها مطرح خواهد شد. 
رحمتی از سال 84 به استقلال ملحق شد اما پژمان 
سال 86 به اســتقلالی ها پیوست. منتظری 7 فصل 
برای استقلال بازی کرده و رحمتی هم 7 فصل. باید 

دید منصوریان در این باره چه تصمیمی می گیرد.
پیراهن شماره ۳۳ استقلال  به تن منتظری 

پژمــان منتظری بعــد از چند فصــل دوری از تیم 

استقلال و بازی در تیم های ام الصلال و الاهلی قطر 
در نهایت با قراردادی 2 ساله به تیم فوتبال استقلال 

پیوست.
این بازیکن که چند ســال در اســتقلال با پیراهن 
شــماره 33 به میدان رفته بود مجدداً قرار است در 
لیگ هفدهم با همین شماره پیراهن برای آبی پوشان 

به میدان برود.
 ســید رضا افتخاری مدیرعامل باشگاه استقلال در 
همین خصوص به ســایت باشگاه اســتقلال گفت: 
بازگشــت پژمان منتظری به خانــه اش را تبریک و 
خوش آمد می گویم. استقلال، خانه پژمان است، زیرا 
او سال ها برای استقلال بازی کرده و زحمت کشیده و 

حالا هم به این تیم بازگشته است.

مشکلی با برنامه های تیم ملی ندارم

برانکو: پرسپولیس حالا فقط »رونالدو« و »سوارز« را کم دارد!

  گره کاپیتانی در استقلال
دلایل بازگشت پژمان؛ 
دستمزد کم الاهلی و 
ازدست دادن تیم ملی 



تیم وزنه بردارى جوانان ایران قهرمان 
جهان شد

ورزش: تیم وزنه بردارى ایران موفق شد به رغم جایگاه ششمى در 
رده بندى مدالى، براى دومین سال پیاپى عنوان قهرمانى رقابت هاى 
جهانى را از آن خود کند.  رقابت هــاى وزنه بردارى قهرمانى جوانان 
جهان   در توکیو ژاپن به پایان رسید و تیم ایران توانست با کسب 423 
امتیاز براى دومین سال پیاپى قهرمان این مسابقات شود.  تیم هشت 
نفره جوانان ایران در این مسابقات موفق به کسب 2 مدال طلا، 2 نقره 
و 2 برنز توسط رضا بیرالوند، على داودى و رحمان اورامه شد و از نظر 

مدالى در جایگاه ششمى قرار گرفت.
* امید رئیس به تیم جوانان

رئیس فدراسیون وزنه بردارى پس از کسب عنوان قهرمانى تیم جوانان 
ایران در رقابت هاى جهانى گفت: مطمئنا این جوانان در آینده حرف هاى 
زیادى براى گفتن دارند.   على مرادى گفت: تیم جوانان بسیار پرتلاش 
ظاهر شدند. مطمئنم این جوانان با کمک مسئولان ورزش و همچنین 
پشتکار خودشان، در میادین آینده نیز بتوانند مدال هاى خوشرنگى را 
براى ایران به ارمغان آوریم.  وى گفت: تا پیکارهاى جهانى و المپیک آینده، 
کار بسیار زیادى خواهیم داشت، اما حتماً این جوانان در صورت حمایت 

حرف هاى زیادى براى گفتن در مسابقات آتى خواهند داشت.

کیمیا علیزاده : طلاى جهان در انتظارم 
است

ورزش: بانوى تاریخ ساز تکواندو ایران گفت: براى حضور در مسابقات 
قهرمانى جهان سختى هاى زیادى را متحمل شدم و نمى خواهم این 

فرصت را براى کسب طلاى جهان از دست بدهم.
 کیمیا علیزاده، تکواندوکارى که حالا تمام چشم امید تیم دختران 
ایران در مسابقات قهرمانى جهان است. کیمیاى تکواندو ایران 2 سال 
قبل در چنین روزهایى با کسب مدال برنز مسابقات قهرمانى جهان 
2015 روســیه براى اولین بار در تاریخ، دختران تکواندوکار ایران را 
صاحب مدال جهانى کــرد. اما حالا او در حالى بــه «موجو»ى کره 
جنوبى سفر کرده است که به دلیل آسیب دیدگى بیش از 250 روز از 
میادین برون مرزى بدور بوده است!  وى گفت:  مى دانم. و اگر مدال 
نگیرم اتفاقى مثل اتفاقات المپیک که براى پسران تکواندو رخ داد، 
در انتظار من است. اما انتخابم را کرده ام. شرایط را هم سنجیده ام. از 
خودم مطمئن هستم و نگذاشتم لحظه اى شرایط بد به ذهنم خطور 
کند. اگر مدال نگیرم؟ به هرحال یک ســر ورزش باخت هم هست! 
اما این باعث نشد تا ذهنم به سمت باخت برود و من را از مسیرم دور 
کند. خیلى ها به من گفتند به مسابقات جهانى نرو! نرو و مدال هایت 
را خراب نکن، اما گفتم اینطور نیســت. من به کره جنوبى آمده ام تا 
کارنامه ام را بهتر کنم و دوســت دارم ششمین مدال تاریخ سازم در 

مهد تکواندوى جهان باشد.

اردبیل میزبان مسابقات انتخابى والیبال 
جهان

ورزش: مسئولان فدراسیون والیبال مى خواهند مسابقات انتخابى 
جهان را در اردبیل برگزار کنند.   پس از آن کــه اردبیل در میزبانى 
رقابت هاى قهرمانى زیر 23 سال آسیا توانست عملکرد قابل قبولى را 
از خود به نمایش بگذارد اعتماد فدراسیونى ها به این استان 2 چندان 
شد. حالا شنیده مى شود که سالن رضازاده اردبیل میزبان رقابت هاى 
انتخابى جهان که در مرداد ماه در ایران برگزار مى شود خواهد بود. 
مسابقات والیبال انتخابى جهان با حضور پنج تیم آسیایى مردادماه در 

ورزشگاه رضازاده اردبیل برگزار مى شود.

جام کنفدراسیون ها قربانى جام جهانى
ورزش: حتى میزبانى جام کنفدراســیون ها هم کمتریــن تاثیرى در کند 
شدن عملیات ســاختمانى و بازســازى مناطق تاریخى در هیچ نقطه اى از 
روسیه در فاصله یک سال مانده به شروع جام جهانى نگذاشته است. با اینکه 
این تورنمنت، نقش تقریبا مهمى در معرفى روســیه به عنوان کشور میزبان 
جام جهانى بعــدى ایفا مى کند، با این حال روس ها با ســرعت مراحل آماده 
سازى براى جام جهانى 2018 را سپرى کرده و خیلى خودشان را براى جام 
کنفدراسیون ها به دردســر نمى اندازند. همان طورکه ویتالى موتکو معاون 
نخست وزیر روســیه در روزهاى اخیر اعلام کرده بود، جام کنفدراسیون ها 
با تبلیغات کمى از ســوى فیفا مواجه بوده و به هرحال همیشــه در جایگاه 
پایین ترى نسبت به جام جهانى قرار داشته اســت. مسکو روز بازى پرتغال و 
روسیه که شاید یکى از مهم ترین دیدارهاى این تورنمنت محسوب مى شد، 
روز نسبتا آرامى را سپرى کرد. به جز تعدادى از هواداران که پیش از حرکت 
به سوى ورزشگاه تازه تاسیس اسپارتاك، با تجمع در میدان سرخ مسکو براى 
گرفتن عکس یادگارى با پیراهن هاى تیم هاى ملى خود قابل تشــخیص از 
بقیه توریست ها بودند، در بقیه نقاط شهر زندگى عادى جریان داشت و باران 
غیرمنتظره اى  که درست دقایقى پیش از شروع مسابقه باریدن گرفت هم ذهن 
همه را از نبرد روســیه و قهرمان اروپا منحرف ساخت. مهم ترین خیابان هاى 
مسکو که بیشترین تعداد هواداران تیمهاى جام کنفدراسیون ها را در خود جاى 
داده، حتى در لحظه اى که این بازى آغاز شده و در حال جریان بود، با ترافیک 

فوق العاده سنگین روزمره خود دست وپنجه نرم مى کردند . 
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توکلیان :  المپیکى 
ها هم در انتخابى به 

میدان مى روند
مهر: مربى تیم ملى کشــتى آزاد ایران در 
آستانه برگزارى رقابت هاى انتخابى تاکید 
کرد تمامى مدعیان واجد شــرایط، حتى 

عنوان داران جهان و المپیک هم به میدان 
مى روند. امیر توکلیان   گفت: فدراسیون کشتى از ســال 2013 به بعد توانست مصوبه 
فرایندانتخابى تیم ملى را به رغم تمامى مشــکلات و انتقادات اجرایى کند که   ما شاهد 
به ثمر رسیدن همین قانون هستیم. قانونى که توانست جوانان با انگیزه و مستعدى را به 

عرصه ملى معرفى کند و آنان را تا سکوهاى جهانى و المپیک هم هدایت کند.
وى   گفت: کسب نتیجه و موفقیت در رقابتهاى جهانى 2017 فرانسه به عنوان نخستین 
میدان مهم بعد از المپیک 2016 ریو از جمله اهداف مهم و اصلى فدراسیون در سالجارى 
است. در همین راستا تمامى آزادکاران داراى مجوز حضور در انتخابى باید در این میدان 

مهم و سرنوشت ساز حضور داشته باشند.

 بدترین عملکرد ایتالیا 
در تاریخ لیگ جهانى

ورزش: تیم ملى والیبال ایتالیا با قرار 
گرفتن در رده آخر سطح 1 لیگ جهانى 
2017 در پایان دور مقدماتى، بدترین 
نتیجه این تیم را در تاریخ این رقابت ها 

رقــم زد.  تیم ملى والیبــال ایتالیا با قرار 
گرفتن در رده آخر ســطح 1 لیگ جهانى 2017 در پایان دور مقدماتى، بدترین 
نتیجه این تیم را در تاریخ این رقابت ها رقم زد. تیم ملى ایتالیا در حالى امسال تیم 
آخر جدول رده بندى سطح یک لیگ جهانى شد که با نگاهى اجمالى به کارنامه 
سال هاى گذشته این تیم مى بینیم که همواره در کنار برزیل یکى از پر افتخارترین 
تیم هاى بازى هاى لیگ جهانى بوده است. با در نظر گرفتن این نکته که ایتالیا با 
کســب 8 مدال طلاى رقابت هاى لیگ جهانى پس از برزیل (9 طلا) در رده دوم 
بهترین تیم هاى تاریخ این مسابقات قرار دارد، ابعاد این شکست بیشتر خواهد شد. 

موضع گیرى شطرنج 
علیه داورزنى

 ورزش سه: نایــب رئیس فدراسیون جهانى 
شطرنج گفت: همان زمان هم که شطرنج ایران 
تعلیق شد من اجازه ندادم این تعلیق بیشتر 
از یک روز طول بکشد.  محمدجعفر کامبوزیا 
گفت: ایران باید 180 هزار دلار به فیده پرداخت 

کند و قرار بود که   اولین قسط آن پرداخت شود و اگر حتى تا آخر هفته هم این قسط پرداخت 
شود شطرنج ایران تعلیق نخواهد شد.  وى ادامه داد: در هر شرایطى این پول به فیده پرداخت 
خواهد شد، پس چه بهتر که پیش از این که تعلیق شویم پرداخت شود. وزارت ورزش فکر کرده 
مى تواند به فیده زور بگوید و از پرداخت این مبلغ امتناع کند اما همانطور که گفتم فیده این پول را 
از ما خواهد گرفت.  نایب رئیس فیده در مورد این که داورزنى گفته رئیس فدراسیون شطرنح باید 
پاسخگوى بدهى به فیده باشد، تصریح کرد: اول این که فیده  قرارداد میزبانى رقابت هاى شطرنج 
بانوان جهان را با وزارت ورزش منعقد کرد، نه با فدراسیون شطرنج. ضمن اینکه داورزنى به عنوان 
معاون وزیر ورزش داراى شخصیت حقوقى است و نمى تواند بگوید من این مبلغ را نمى دهم چون 

مسئولان قبلى وزارت ورزش متعهد شده بودند این مبلغ را پرداخت کنند.

گفت و گوى «فیبا» با بهنام یخچالى: براى قهرمانى در آسیا مى جنگیم
ایسنا: رقابت هــاى بســکتبال کاپ آســیا مردادماه به 
میزبانى لبنان و در شــهر بیروت برگزار مى شــود و تیم 
ملى ایران یکى از مدعیان مسابقات است. سایت رسمى 
فدراســیون جهانى بســکتبال در گزارشــى به وضعیت 
ایران پرداخته و با بهنام یخچالى ســتاره جوان تیم ملى 

گفت و گو کرده  است.

*یخچالى از دیروز تا امروز
بهنام یخچالى یکى از ســتاره هاى بسکتبال ایران است که 
قطعا در کاپ آسیا به میزبانى لبنان مثل یک قهرمان مى تازد. 
با اینکه او تنها 21 سال دارد با قامت 195 سانتى متر بازیکنى 
اســت که مى تواند کارهاى بزرگى در پست خودش انجام 
بدهد. او از سال 2014 که تنها 19 سال سن داشت به طور 
کامل جایش را در تیم ملى ایران پیدا کرد و اکنون به یکى از 

چهره ها تبدیل شده است.
یخچالى یکــى از ارکان اصلــى تیم ملى ایــران در جام 
ملت هاى ســال 2015 بود. جایى که تیــم ملى به مقام 
سوم قاره رسید. درآن تورنمنت نام یخچالى همیشه بعد 
از صمد نیکخواه بهرامى مى آمد اما حالا که این ستاره در 
تیم ملى نیســت قطعا وظیفه یخچالى در پست فوروارد 
سنگین تر مى شود. با تمام این شــرایط پسر شهرکردى 

بسکتبال ایران کاملا آماده است.
او در رقابت هاى غرب آسیا جایى که تیم ملى نایب قهرمان 
شد میانگین 16,6 امتیاز در هر مسابقه را داشت و عملکرد 

قابل قبولى از خودش به نمایش گذاشت.
* آیا او در کاپ آسیا همین درخشش را تکرار خواهد 

کرد؟
قطعا تنها زمان مى تواند پاسخ این سؤال را بدهد اما یخچالى 
با اعتماد به نفســى بالا کارش را ادامه مى دهد و از شرایط 

آمادگى خودش و همتیمى هایش مى گوید.
*روند آماده سازى تیم ملى براى کاپ آسیا چطور 

است؟
بلافاصله بعد از لیگ تیم ملى تمرین هایش را شروع کرد و در 

چین بازى هاى دوستانه داشت. ما بازى هاى تدارکاتى دیگرى 
هم خواهیم داشت تا با آمادگى کامل وارد کاپ آسیا شویم.

*رقابت با اردن، سوریه و هند در مرحله گروهى را 
چطور مى بینى؟

همه حریفان بــا قدرت وارد رقابت ها مى شــوند و مطمئنا 
مسابقه با آن ها دشــوار خواهد بود اما ما کاملا آماده ایم و با 
اعتماد به نفس بالا به میدان مى رویم و مى خواهیم برابر همه 

حریفان برنده شویم.
*وضعیت نوید نیکتاش در تیم ملى چطور است؟

او براى نخستین بار وارد تیم ملى شده و بازیکن خوبى است. 
قطعا مى تواند به تیم ملى در کاپ آسیا کمک کند.

*به نظرت در شــرایطى که صمد نیکخواه و مهدى 

کامرانى در تیم ملى نیستند چه کسانى مى توانند 
جاى آن ها را پر کنند؟

صمد و مهدى بازیکنان واقعا خوبى در بسکتبال ایران بودند 
اما اکنون ما در تیم ملى نیز نفرات خوبى داریم. در حال حاضر 
همه بازیکنان تلاش مى کنند که بهترین عملکردشان را به 

نمایش بگذارند.
*به نظرت حامد حدادى همچنــان مى تواند با تیم 

ملى باشد؟
حامد همچنان یکى از بهترین هاست و تا 4 یا 5 سال دیگر 
هم مى تواند در این جایگاه بماند. در شــرایطى که ما براى 
قهرمانى در آسیا مبارزه مى کنیم او قطعا بهترین رهبر براى 

تیم ما خواهد بود.
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ورزش: هیچ بازیکنــى در تاریخ تیم ملى فوتبال شــیلى 
نتوانسته بیشتر از الکسیس سانچس گلزنى کند. گل مهاجم 
آرســنال در دیدار این تیم برابر آلمان، سى وهشتمین گل 
ملى او به شمار مى رفت و حالا ســانچس با عبور از مارسلو 
سالاس به بهترین گلزن تاریخ فوتبال کشورش تبدیل شده 
است. سانچس که بیش از 100 بازى ملى درکارنامه دارد، 
یکى از اســطوره هاى تیم ملى کشورش محسوب مى شود. 
شیلى و آلمان با این تساوى هرکدام 4 امتیازى شده اند و براى 
حتمى کردن صعودشان به مرحله نیمه نهایى این رقابت ها 
به بازى هاى روز آخر مرحله گروهى چشــم دوخته اند. اما 
با توجه به اینکه کامرون و اســترالیا، تهدیدى جدى براى 
قهرمان آمریکاى جنوبى و قهرمان جهان به شمار نمى روند، 

تقریبا باید حضور آن ها درمرحله بعدى را حتمى دانست.

*سرمربى شــیلى: حمله مى کردیم تا تماشاگران 
لذت ببرند

ســرمربى تیم شــیلى گفت: ما و آلمان ها حمله کردیم و 
تماشــاگران از بازى لذت بردند. خوان آنتونیو پیزى بعد از 
بازى اظهارداشت:بازى ما و آلمان در بالاترین سطح ممکن 
انجام گرفت و هر دو تیم بسیار جنگنده و هجومى کارکردند.
فکر مى کنم تماشاگران از تماشــاى این بازى بسیار لذت 

بردند.

او ادامه داد :هر دو تیم بسیار شجاع کارکردند و فکر مى کنم 
نتیجه هم عادلانه و هم به نوعى بیانگر اتفاقات داخل  زمین 

بود.
*یواخیم لو: از بازیکنانم بسیار راضى هستم

ســرمربى تیم ملى فوتبال آلمان گفت: از بازیکنانم راضى 
هستم که بازى با کلاسى برابر شیلى ارائه کردند.

یواخیم لو ادامه داد:این در حالى بود که تجربه خیلى کمى 

داشتند و هر یک بازى هاى ملى کمى را انجام داده اند.
او در مورد لارس اشــتیندل که گل تیمش را زد، نیز عنوان 
کرد:در شرایط عادى اشتیندل بازیکنى است که پشت سر 
مهاجم نوك بازى مى کند.امروز از بازیکنى استفاده کردیم 
که موقعیت هایى را ساخت.خود را از دفاع حریف جدا کرد و 
سازنده توپ براى دیگران بود.این کار را او خیلى خوب انجام 

داد.از نظر دوندگى هم بسیار عالى بود

دلارام عظیمى: یکى از تاریخى ترین لحظات این دوره 
از رقابت هــاى جام کنفدراســیون ها در بازى پرتغال و 
روســیه قدم خورد. مک دونالدو یکى از اسپانســرهاى 
اصلى جــام کنفدراســیون ها، براى اینکه نشــان دهد 
کودکان معلول هم امــکان همراهى کــردن بازیکنان 
تیم ها را در زمان ورود به زمین مســابقات دارا هستند، 
براى نخستین بار در تاریخ فیفا، یک کودك معلول را که 
روى صندلى چرخدار نشسته بود، با کریستیانو رونالدو 
به زمین فرستاد. مک دونالدو اعلام کرده که این پروژه را 
در هر چهار شهر میزبان برگزارى رقابت ها اجرا مى کند. 
بیش از 350 کودك 6 تا 10 سال در برنامه کودکان این 
اسپانسر در چهار شهر روسیه شــرکت کرده اند. خیلى 
از آنها جزء کودکان یتیم و  بى سرپرســت بوده یا متعلق 
به خانواده هاى کم درآمد جامعه هســتند. گروهى دیگر 

از کودکان هم بعد از یک مســابقه ویژه خلاقیتى برگزیده 
شدند. از اعضاى هیئت منصفه داوران به افرادى همچون 
چرچسوف مربى و بازیکنان سابق روسى نظیر سمرتین، 

سماك و سنیکوف مى توان اشاره کرد. 
*برترى ارزشمند پرتغال مقابل میزبان

در آغاز دور دوم از مرحله گروهى جام کنفدراسیونها، تیم 
روسیه میزبان این رقابت ها در شهر مسکو به مصاف پرتغال 

(قهرمان یورو 2016) رفت.
در این دیدار که از گروه نخست برگزار شد تیم ملى پرتغال 
به پیروزى یک بر صفر دست یافت تا چهار امتیازى شود و 

روسیه نیز سه امتیازى باقى ماند.
در دقیقه هفتم ارسال «رافائل گوئرور» در محوطه جریمه 
روسیه با ضربه سر تماشایى «کریستیانو رونالدو» همراه شد 

تا تک گل این دیدار به نام پرتغال ثبت شود.

در تساوى یک بر یک شیلى- آلمان

 «سانچس»  تاریخ ساز شد!

تاریخى ترین لحظه جام کنفدراسیون ها                   یک رکورد دیگر براى رونالدو

انگیزه هاى غیرفوتبالى نیوزیلند
استراحت پرتغالى ها به ستاره ها

ورزش:قهرمــان اروپا در ســومین بــازى خــود در مرحلــه گروهى جام 
کنفدراسیون ها در ورزشگاه کریستوفسکى سنت پترزبورگ برابر نیوزیلند به 
احتمال زیاد به مهره هاى کلیدى خود استراحت خواهد داد. پرتغال که تقریبا 
صعودش را به نیمه نهایى مســجل کرده، تنها با یک تساوى جزء چهار تیم 
نهایى این رقابت ها نام مى گیرد و نیوزیلند که عملا از گردونه رقابت ها حذف 
شده، صرفا براى حفظ آبرو و یک خداحافظى شرافتمندانه با جام و روسیه، 
به این بازى نگاه مى کند. ضمن اینکه نماینده قاره اقیانوسیه نیم نگاهى هم 
به کسب نخستین پیروزى در یک تورنمنت درجه اول فیفا خواهد داشت که 
البته دستیابى این مهم در برابر پرتغال تا حدى غیرممکن به نظر مى رسد. به 
هرحال تیم آنتونى هادسون که پیشتر به دلیل برگزارى بازى افتتاحیه جام 
برابر پرتغال به اندازه کافى نگاه ها را به سوى خود جلب کرده بود، انگیزه هاى 
جانبى مختلفى به جز نتیجه گیرى دراین بازى دارد. دین اینگام بازیکن 17 
ســاله نیوزیلند، جوان ترین بازیکن شرکت کننده در جام کنفدراسیون هاى 
2017 و دومین بازیکن جوانى اســت که بعد از کریــس وود در تاریخ این 
رقابت ها مقابل مکزیک به زمین رفته اســت. با توجه به اصرار هادسون براى 
متحول کردن نیوزیلند، احتمال حضور او در این بازى زیاد به نظر مى رسد. 
کریستیانو رونالدو به احتمال خیلى زیاد در این بازى غایب خواهد بود. فرناندو 
سانتوس به بیشتر مهره هاى اصلى خود پیش از نبرد نیمه نهایى استراحت 
مى دهد و البته هرگز حریف حذف شده خود را دســتکم نخواهد گرفت. به 
هرحال غیبت رونالدو خیال مدافعان نیوزیلند را تا حدى راحت مى کند. چرا 
که کاپیتان پرتغال در فرم بى نظیرى به ســر مى برد و در 9 بازى اخیر ملى 
و باشگاهى خود، 15 گل به ثمر رســانده که این آمار در این مقطع از فصل و 
در حالیکه تعطیلات تابستانى هنوز براى او آغاز هم نشده، فوق العاده به نظر 
مى رسد. شاید در غیاب رونالدو، آندره سیلوا وظیفه گلزنى براى پرتغال را در 

خط حمله برعهده گیرد. 

ترافیک روى اعصاب مربى کامرون!
ورزش: هوگو بروس مربى کامرون از تاخیر اتوبوس هاى حامل بازیکنان تیم ها و طولانى 
شدن مسیر رفت و آمد به دلیل ترافیک سنگین شهرهاى روسیه به حدى عصبانى شده 
که پیش از بازى با استرالیا به صراحت از مسئولان برگزارى این رقابت ها درخواست کرد 
تا سال آینده براى حل این مشکل چاره اى بیندیشند. بروس تاکید کرد که این مشکل 
در روزهاى اخیر به شدت او را خشــمگین کرده است.« ما یک برنامه تمرینى مشخص 
داریم. در زمان تعیین شده تمرین مى کنیم و وقتى شما به هتل مى رسید و تا ساعت 10 
خبرى از شام نیست، این اتفاق خوشایندى نیست. به نظرم در مورد همه این مسایل تا 

سال آینده باید تجدید نظر شود. 
شما چطور مى خواهید تیم هاى شــرکت کننده در رقابت ها را بین شهرها یا از هتل به 
استادیوم ها و زمین تمرین جابجا کنید؟» بروس از اینکه قهرمان آفریقا به دلیل گیرافتادن 
در ترافیک وحشتناك مسکو یک ســاعت دیرتر به تمرین خود در این شهر رسیده بود، 
بسیار شــاکى بود. او همچنین گفت که همین اتفاق در سنت پترزبورگ، دومین شهر 
بزرگ روسیه براى تیم او در روز سه شنبه گذشته رخ داده بود. اتوبوس کامرونى ها 45 
دقیقه دیرتر به هتل رسید و دوباره در طول مسیر هم در ترافیک اسیر شد. مربى بلژیکى 
کامرون این اظهارات را بعد از سوال یک خبرنگار روسى که سوال کرده بود چرا این تیم 
دیر به تمرین روز پیش از مســابقه و کنفرانس خبرى رســیده و با طعنه به او یادآورى 
کرده بود که بازى بعدى این تیم ساعت 6 عصر برگزار مى شود، به زبان آورد.« من واقعا 
خوشحالم شما این سوال را پرسیدید. براى اینکه مى توانم به شما بگویم که این اتفاق ها 

تقصیر ما نیست»

اخطار جدى اتحادیه جهانى 
کشتى به فدراسیون کشتى ایران 

ورزش: با توجه به مکاتباتى که در چند ماه گذشته از سوى کمیته 
بین المللى المپیک در مورد اساســنامه فدراسیون هاى ملى 
در ایران با چند فدراســیون جهانى صورت گرفته بود، کمیته 
بین المللى المپیک  از طریق اتحادیه جهانى کشــتى به سراغ 

فدراسیون کشتى ایران نیز آمده است.
اتحادیه جهانى، عضویت و اعمال نظر افرادى که ســمت هاى 
رسمى در دســتگاه ورزش ایران (وزیر ورزش یا نماینده وى) 
و یا همچنین ســایر دســتگاه هاى دولتى(نمایندگان سایر 
دستگاه هاى دولتى وابســته) دارند را، در مجمع فدراسیون،  
با اصول خودمختارى و اســتقلال فدراســیون کشتى که در 
اساسنامه اتحادیه جهانى صریحا قید شده، مغایر دانسته است.

همچنین موضوعاتى از قبیل ارســال  اساسنامه اصلاح  شده 
فدراسیون کشتى ایران به رئیس سازمان ورزش جهت تأیید، 
تأیید چهار عضو اجرایى فدراسیون ایران توسط رئیس سازمان 
ورزش، اجازه برکنارى رئیس فدراسیون از سوى رئیس سازمان 
ورزش و همچنین تعیین جانشین رئیس فدراسیون مستعفى یا 
برکنار شده توسط وزیر ورزش و جوانان از دیگر ایراداتى است 
که اتحادیه جهانى کشتى به اساســنامه فدراسیون ایران وارد 

دانسته است.
میشل دوسون، دبیر کل اتحادیه جهانى کشتى با اشاره به اینکه 
چندماه قبل از فدراســیون ایران درخواست ارسال اساسنامه 
را داشته اند و ســپس ایرادات را به فدراســیون کشتى ایران 
اعلام نموده اند، اعلام کرده اســت: مهم تریــن موضوع براى 
کمیته بین المللى المپیک و اتحادیه جهانى حفظ اســتقلال 
فدراسیون هاى ملى است به همین دلیل به فدراسیون کشتى 
ایران در این زمینه اخطار جدى داده ایم و از آن ها خواســته 
ایم با توجه به تأکید کمیته بین المللى المپیک  یک نسخه از 

اساسنامه اصلاح شده خود را براى ما ارسال نمایند.
با توجه به اینکه از اعلام این موضوع، به فدراسیون کشتى ایران، 
چندماه مى گذرد، مشخص نیســت در این مدت فدراسیون 
کشتى چه اقداماتى در جهت حل این مشکل انجام داده است.  
این درحالیســت که طبق اساســنامه اتحادیه جهانى کشتى 
کشورهایى که اساسنامه آن ها با اساســنامه اتحادیه جهانى 
مغایرت داشته باشد از عضویت در این نهاد خارج و حق شرکت 

در هیچ یک از مسابقات تحت نظر این اتحادیه را ندارند. 
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 جامعه/ مسعود حیدری معینی 
طرح آموزش شــنا در مــدارس از 
مهرماه 1389 آغاز و زنگ شــنای 
دانش آموزان سال سوم دبستان از بیست و ششم 
مهرماه 1389 به شکل رسمی نواخته شد. در ابتدا 
این طرح باکلی ســر و صدا و تبلیغات همراه بود 
و حتی قرار شد مناطق آموزش و پرورشی که به 
استخر شنا مجهز نیستند، از استخرهای موجود 
شهرداری یا ســازمان تربیت بدنی در آن محل 
استفاده کنند. به عنوان مثال در همان سال بیش 
از 70 استخر در شهر تهران میزبان دانش آموزان 
بودند که 94 هزار دانش آموز دختر و پسر در سال 
سوم ابتدایی را در 12 جلسه رسمی آموزش شنا 
دادند و حتــی وزارت آموزش و پرورش پذیرفت 
هزینه ایاب و ذهاب دانش آموزان و سرویس دهی 
آن ها را تقبل کند.حال باید دید چرا با تغییر وزیر 
در آموزش و پرورش سمت و سوی توجهات باید 

این قدر دستخوش تغییر شوند؟

 طرح سباح ادامه دارد
صاحب جمعــی، اولیای یکــی از دانش آموزان 
می گوید:فرزند من کلاس سوم ابتدایی است، چرا 

این طرح برای بچه های ما اجرا نمی شود؟ 
مدیر کل دفتر تربیت بدنی و فعالیت های ورزشی 
وزارت آمــوزش و پرورش با بیان این که آموزش 
شنا برای کلاس سومی ها ادامه دارد، در تشریح 
اجرای طرح سباح و در پاسخ به این پرسش اظهار 
می کنــد: این طرح به طــور محتوایی در کتاب 
راهنمای معلمان ورزش پایه سوم گنجانده شده 
و درسی انتخابی است. حسین بابویی می گوید: 
در صورتی که امکانات سخت افزاری در مناطق 
وجود داشــته باشد و اولیا نیز همکاری های لازم 
بخصوص پرداخت شهریه را متقبل شوند، قابلیت 
اجرا دارد.وی خاطرنشان می کند: برای اجرای این 
طرح عوامل متعددی از جمله وجود استخر،هزینه 

اجاره استخر،ایاب وذهاب و...دخیل هستند.

 در بسیاری از مناطق طرح آموزش شنا 
اجرا نمی شود

طبق گزارش های مردمی این طرح در بسیاری از 
مدارس،بخصوص مناطق روستایی و محروم اجرا 

نمی شود.
حســین بابویی آمار اعلامی بــرای اجرای طرح 
ســباح در ســال تحصیلی جاری را در تمامی 
مدارس ابتدایی کشــور حــدود 25درصد اعلام 
می کند و می افزاید:البته این آمار مربوط به ابتدای 
سال اســت و گمان ما بر این است که به دلیل 

مشکلات مختلف درصدی از مدارس ما موفق به 
اجرای این طرح نشــده باشند که در حال جمع 

آوری اطلاعات کامل آن هستیم.
در حالی که مدیرعامل یکی از استخرهای معتبر 
هزینه 12جلسه آموزش شنای دانش آموزی را در 
آغاز مهر حدود80 هزارتومان اعلام می کند حال 
اگر هزینه متوســط50 هزار تومانی ایاب وذهاب 
را هم به آن اضافه کنیم این 12 جلســه آموزش 
شــنا برای هردانش آموز 130 هزار تومان تمام 
خواهد شد که باید از جیب اولیا پرداخت شود در 
حالی که مدیرکل دفتر تربیت بدنی و فعالیت های 
ورزشــی وزارت آموزش وپــرورش مبلغ پیش 
بینی شده توســط آموزش و پرورش را حداقل 
30هزارتومان اعــلام می کند ومی افزاید:باتوجه 
به شــرایط و امکانات و طول مسیر دسترسی به 
اســتخر و شــرایط نرخ اجاره آن ها این مبلغ در 

شهرها و استان های مختلف کشور متغیر است.

 پس از 15سال هنوز استخر آماده نشده
یکی از دبیــران ورزش که خودش مجری طرح 
سباح بوده به ما می گوید: قبلاً در منطقه خدمتی 
من در آموزش و پرورش اســتخر روباز داشتیم 
که قرار شــد به استخر سرپوشیده تبدیل شود، 
بنابراین 15سال پیش گودبرداری مجدد انجام و 
ســوله هم زده شد، ولی این استخر به حال خود 

رها شده و تکمیل نشده است. 
 بابویی در پاســخ به این انتقاد می گوید: بعضی 

از استخرهای ما هنوزبه بهره برداری نرسیده اند 
و در حال حاضر 400 اســتخر در حال ســاخت 
داریم که هرکــدام با توجه به متراژ و شــرایط 
خودشان هزینه های قابل توجهی را برای آموزش 
و پرورش ایجاد می کند و خوشبختانه توانستیم 
در سال جاری با افزایش چشمگیر 24 درصدی 
درتخصیص ها به بخش تربیت بدنی در آموزش 
و پرورش مبلغ 90 میلیــارد تومان را با اولویت 
برای ســاخت و راه اندازی سالن ها و استخرهایی 
که بالای75 درصد پیشرفت فیزیکی داشته اند 

بین استان ها توزیع کنیم.
البته برآورد تکمیل پروژه های بالای 75درصدی 

کسری 300 میلیارد تومانی است که امیدواریم 
بزودی این کسری نیز جبران شود.

مادر یکــی از دانش آموزان می گوید:قرار بود این 
طرح برای کلاس پنجمی ها هم اجرا شــود پس 

چرا برای فرزند من اجرا نشده است؟
بابویی می گوید: اجرای این در طرح در پایه های 
دیگر هیچ ممنوعیتی ندارد و ما این طرح را رها 
نکرده ایم، ضمن اینکه هرسال حدود یک میلیون 
نفر دانش آموز کلاس ســومی داریم و درصورتی 
که 20 در صــد از آن ها بخواهند آموزش شــنا 
ببینند رقم 200 هزار نفری را شــامل می شــود 
و این فرصت قبلاً وجود نداشــته است و یکی از 
دلایل رغبت نداشتن دانش آموزان برای شنا این 
بود که شنا یاد نداشتند.  در صورتی که وقتی در 
12 جلسه آموزش شنا ببینند، حتماً در این رشته 
ادامه کار خواهند داد و حتماً شرایط سخت افزاری 
نیز برایشان مهیا اســت که توانسته اند آموزش 

ببینند، بنابراین علاقه هم برایش ایجاد می شود.
یکی از دانش آموزان کلاس چهارمی به خبرنگار ما 
می گوید: چرا من باید فقط طناب زنی را بیاموزم 

در حالی که خیلی علاقه به شنا دارم.
مدیرکل دفتر تربیت بدنی و فعالیت های ورزشی 
وزارت آموزش و پرورش در خصوص توزیع منابع 
درس ورزش در پایه های مختلف این گونه تشریح 
می کند: ســازمان پژوهش و تألیف کتب درسی 
برای هر پایه، ورزشــی را تعریف کرده است؛ به 
عنوان مثال شــنا را برای پایه سوم، طناب زنی 

برای پایه چهارم و همچنین بقیه پایه ها. بنابراین 
هدف ما در درس ورزش مشارکت دانش آموزان 
در این درس و علاقه مند کردن آن ها به رشته های 
مختلف ورزشی برای کسب مهارت های اجتماعی 
نیز هست و قرار نیســت در این 12 سال دانش 

آموزان فقط با یک رشته آشنا شوند.
بابویی تأکید می کند: اســتمرار در زنگ ورزش 
وجود دارد و از پایه اول تا آخر دبیرستان دوساعت 
درس ورزش دارند و ما سعی در تنوع رشته ها و 

مهارت آموزی آن ها داریم.
یکی از معلمان دوره ابتدایی می گوید:چرا طرح 

آموزش شنا را برای ما اجرا نمی کنند؟
حســین بابویی اعلام می کند: ما برای معلمان 
تربیــت بدنی خودمان کلاس های داوری شــنا 
و دیگر رشــته ها را برگزار می کنیم، اما در مورد 
آموزش برای معلمان ابتدایی در اختیار ما نیست 

که دوره های آموزشی شنا بگذاریم

 معلمان ابتدایی را آموزش بدهید
احمــدی از دیگر معلمان دوره ابتدایی نیز اظهار 
می کند: متأســفانه چند وقت پیش شاهد غرق 
شدن یکی از دانش آموزان در حضور همکلاسی ها 
و معلمانش بودیم و به علت اینکه دانش آموز شنا 
یاد نداشــت و حتی معلم هم آموزش شنا ندیده 
بود، این اتفاق ناگوار روی داد. وی می افزاید: ما در 
تمام اردوها همراه دانش آموزان هستیم و معلمان 
ورزش که آموزش شنا دیده اند همراه ما نیستند.
اگر ما آموزش شنا دیده باشیم می توانیم از حوادث 
ناگوار مثل غرق شدن دانش آموز پیشگیری کنیم، 

چرا این طرح برای ما اجرا نمی شود؟
بابویی در پاسخ به این پرسش می افزاید: اگرتمام 
اردو های دانــش آموزی طبق ضوابط پیش بینی 
شده برگزار شــود، هیچ حادثه غرق شدگی در 
اردوها نخواهیم داشت و اگر شرایط استخر رفتن 
در اردویی پیش بیاید، حتماً ناجی غریق حضور 
خواهد داشت. در پایان مدیرکل دفتر تربیت بدنی 
و فعالیت های ورزشی وزارت آموزش وپرورش با 
توجه به پیشــنهاد قدس مبنی بر ایجاد شرایط 
برای آموزش شنا برای معلمان دوره ابتدایی که 
بیشتر در اردوهای دانش آموزی آن ها را همراهی 
می کنند، می افزاید: این پیشــنهاد در آموزش و 
پرورش قابل طرح است، امیدواریم شرایط دوره 
ضمن خدمت شنا و امکانات سخت افزاری و مالی 
آن برای آموزش و پرورش مهیا تا این دوره ها در 
مناطقی که شرایطش را دارا هستند اجرایی شود 
و همکاران ما ضمن گذراندن این دوره ها از شادی 

و نشاط لازم برخوردار شوند.

فقط 200 هزار دانش آموز در طرح آموزش شنا شرکت می کنند

طرح آموزش شنا در مدارس ناجی ندارد
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچهمیخوانید
7 ســال پیــش زنــگ طرحی بــا عنوان 
»ســباح« ویژه دانش آموزان سال سوم 
دبســتان نواخته شــد تا دانش آموزان 
این مقطع بتوانند ضمن آشنایی با مهارت 
شــنا از اســتخرهای موجود شــهرداری 
یا ســازمان تربیــت بدنــی در آن محل 
استفاده کنند.با این حال پس از گذشت 
این مدت بر اســاس شــواهد این طرح 
در تمامــی مدارس و مناطــق آموزش و 
پرورش و همچنین مناطق روســتایی و 
محروم اجرا نمی شود. این گزارش سعی 

دارد به چرایی این موضوع بپردازد.

جامانده های طرح تحول سلامت
سعید افشاران: قطعاً اگر بخواهیم به یکی از اساسی ترین طرح های 
به اجرا درآمده در دولت حاضر اشــاره کنیم، باید از طرح تحول نظام 
ســلامت، نام ببریم. طرحی که هرچند دارای نکات مثبتی است، اما 
در اجرا با چالش ها و نقایص متعددی مواجه شــده است. یکی از این 
نقایص، تعهد فراوان آن به پزشــکان و نادیده انگاشتن سایر پرسنل 
شاغل در حوزه بهداشــت و درمان بویژه پرستاران است. این شکاف 
توجه دولتمردان به نیازهای سایر دست اندرکاران، آن قدر ژرف و این 
فاصله آن قدر زیاد بود که از نخستین روزهای اجرای طرح گلایه ها و 
اعتراض های شاغلان این حوزه را در پی داشت و حتی کار به تجمعات 

و میتینگ های حرفه ای کشید.
بخــش عمده ای از این اعتراض ها را نبــود عدالت در نظام پرداخت 
در مقایسه با پزشکان تشــکیل می داد. نکته ای که وزیر بهداشت و 
درمان آن را دســتاویزی برای به زیر سؤال بردن طرح تحول سلامت 
می دانست و حتی در پاسخ به پرسش های افکار عمومی در سایر موارد 

نیز رسانه ها را متهم به نگاه حزبی و سیاسی می کرد.
اما نکته قابل تأمل آنکه پس از مدت ها قاضی زاده هاشــمی در آیین 
افتتاح چند بخش یکی از بیمارستان های دولتی برخلاف نگاه گذشته 
خود عنوان کرد: در بازدیدی که از برخی بیمارستان ها داشتم، دیدم 
که در یک بیمارستان، یک پرستار در یک شیفت کاری به تنهایی از 
14 بیمار بســتری مراقبت می کند و البته همین پرستاران دلسوز و 
پرتلاش اکنون هفت ماه است به خاطر بدهی بیمه ها، کارانه دریافت 
نکرده اند.  وی به ظلم مضاعفی اشــاره کرد که در ســال های اخیر 
پرســتاران با آن مواجه بوده و دست و پنجه نرم می کردند: در چهار 
سال گذشته، با اجرای طرح تحول سلامت و بیمه کردن 11 میلیون 
فقیر بدون بیمه و افزایش پزشکان متخصص در مناطق مختلف کشور، 
در برخی بیمارستان ها ضریب اشغال تخت از 24 درصد به 70 درصد 
افزایش پیدا کرده و این ظلم است که با همان تعداد پرستار سابق و 
حتی کمتر به بیماران خدمت رسانی کنیم. این سخنان در حالی بیان 
می شود که پرستاران از مدت ها پیش به این مشکلات اشاره کرده و 
مراتب اعتراض شدید خود را در این باره به اطلاع وزیر و همکاران وی 
در وزارت بهداشت رسانده، اما پاسخی دریافت نکرده بودند؛ موضوعی 
که قاضی زاده علتش را صدور نکردن مجوز اســتخدام برای برطرف 
کردن کمبودها در این باره ذکر کرده و گفته بود: بر اساس قانون، در 
شغل های حساس مانند پرستاری باید به ازای هر یک بازنشسته یک 
نفر جایگزین و استخدام شود، اما در این مدت حتی به اندازه یک نفر 

مجوز استخدام برای جبران نیروهای بازنشسته نداشتیم.
واقعیت این اســت که در کادر پیراپزشــکی تنها پرستاران فعالیت 
نمی کنند. در این میان کارشناسان آزمایشگاه، رادیولوژی و مددکاران 

و سایر بخش ها نیز وضعی بهتر از پرستاران ندارند.
در یک مجموعه پزشکی علاوه بر پرستار نیروهای پیراپزشکی دیگری 
نیز وجود دارند که معتقدند حق و حقوقشــان به اندازه کافی در نظر 
گرفته نمی شود؛ در حالی که از نظر شدت و سختی کار و نوع کار به 
مراتب در شرایط سخت تری نسبت به پرستاران قرار دارند و حال وقت 
آن اســت تا مشکلات و دغدغه های اینان نیز همزمان با اجرای طرح 

تحول با نگاهی عمیق تر مورد بررسی قرار گیرد.
همان گونه که پیشــتر نیز اشاره شد طرح تحول سلامت طی هفت 
گام و به بهانه کاهش پرداخت از جیب مردم، واقعی کردن تعرفه های 
پزشــکی و کاهش زیرمیزی به اجرا درآمد اما در اجرا با چالش های 
متعددی همراه بود که می توان ضمن اعتراف به آن برای حذف آن ها 
گام برداشت.حال که عالی ترین مقام بهداشت و درمان کشور به یکی 
از مهم ترین چالش های پیش روی این طرح اشاره کرده است، جا دارد 
با نگاهی دقیق تر به دیگر موارد آن، راه را برای تعالی نظام سلامت و 

تعالی تمامی دست اندرکاران این حوزه هموار کند.

سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس:
3000 محیط بان در کشور داریم

خانه ملت: سخنگوی کمیسیون 
کشاورزی مجلس از وجود 3000 
محیط بان در کشــور خبر داد و 
گفت:در ایران هر محیط بان باید 
از 5000 هکتار متر مربع حفاظت 
کند.علی محمد شاعری افزود: در 
همه کشورها برای هر 1000 هکتار 
یک محیط بان وجود دارد در حالی 

که در کشــور ما به ازای هر 5000 هکتار یک محیط بان انجام وظیفه 
می کند که متأسفانه در این رابطه از نرم جهانی بسیار عقب هستیم و این 
سرانه برای صیانت و حفاظت از جنگل ها بسیار اندک است.این نماینده 
مردم تصریح کرد: این قشر باید به امکانات به روز و نرم افزاری پیشرفته 
و سیستم های هوشمند تجهیز شوند تا بتوانند مقتدرانه و هوشمندانه از 

عرصه های منابع طبیعی و حیات وحش دفاع کنند.

نرخ »تعرفه های پرستاری در منزل« اعلام شد
ایسنا: سرپرست دفتر بیمه های 
ســلامت وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی با اشــاره بــه تصویب 
تعرفه هــای پرســتاری در منزل 
گفت: این تعرفه هــا به خدمات 

مراکز سروسامان می دهد.
کاظــم میکاییلــی گفــت: نرخ 
حرفه ای  مراقبت هــای  خدمات 

پرستاری به ازای هر ساعت برای بیمارعادی که علائم حیاتی اش تحت 
کنترل اســت حدود 15 هزار تومان، نرخ مراقبت حرفه ای پرستاری 
برای بیمار عادی با محدودیت حرکتی و ناتوانی 18 هزار تومان و نرخ 
مراقبت حرفه ای پرستاری برای بیمار نیازمند مراقبت های ویژه قلبی 
ریوی 20 هزار تومان تعیین شــده اســت و 27 خدمت دیگر نیز به 

همین ترتیب دارای تعرفه شده اند.
میکاییلی گفت: تاکنون خدمات توسط مراکز ارائه می شدند، اما قیمت 
مصوبی نداشتند و بی قانونی هایی در این حیطه صورت می گرفت که 
اعتراضاتی هم از ســوی پرستاران و هم از سوی مردم که ممکن بود 

حقوقشان تضییع شود، مطرح می شد.

یادداشت

فارس: عضو انجمن بیهوشــی ایران در خصوص کاهش تعرفه ها گفت: این خبر
کاهش که به صورت غیرکارشناســی و غیر اصولی انجام گرفت، خواه ناخواه 

تأثیر منفی بر روند درمان بیماران خواهد داشت.
علیرضا ســلیمی، اظهار کرد: تعرفه پزشکان امسال به طور کلی پنج درصد 
افزایش داشــته اســت که با توجه به میزان تورم و افزایش هزینه ها، به نظر 
می رســد این افزایش کافی نبوده و می توانــد صدمات جدی به بخش های 

خصوصی و همکاران جوان در بخش های دولتی وارد کند.
وی افزود: به عنوان یک عضو جامعه پزشکی و متخصص بیهوشی معتقدم این 

کاهش تعرفه به هیچ وجه به صورت منطقی تعیین نشده است.
وی ادامــه داد: این میزان کاهش تعرفه ها به طور مطلق یک بی عدالتی در 
حق متخصصان بیهوشی محسوب می شود که خواه ناخواه تأثیر منفی بر روند 

درمان خواهد داشت.
ســلیمی گفت: بحث متخصصان بیهوشــی پول و درآمد نیست، بلکه ما بر 
برقراری عدالت بین رشته ای و رعایت شئون تأکید داریم، هرچند کاهش 25 

درصدی تعرفه ظلم در حق این گروه است.

خانه ملت: عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس از تشکیل کمیته ای 
در کمیسیون بهداشت برای بررسی بدهی بیمه ها به مراکز درمانی خبر داد.

همایون هاشــمی تصریح کرد: با توجه به انباشــت بدهی بیمه ها به مراکز 
درمانی، به نظر می رســد جایی از این سیکل معیوب است و باید به فکر راه 

حلی برای آن بود.
وی یادآور شــد: کمیسیون بهداشــت و درمان در قالب کمیته ای به دنبال 
بررســی انباشت بدهی بیمه ها به مراکز درمانی است تا با کمک کارشناسان 
مرکز پژوهش ها بتوانیم به جمع بندی و راهکار درست و منطقی دست پیدا 

کنیم.
هاشمی افزود: به نظر می رسد بهترین و کوتاه ترین راه برای برون رفت از این 
مشکل ورود جدی دولت به حل مشکل بدهی بیمه ها به مراکز درمانی است 

تا بیشتر از این مبلغ، شاهد افزایش بدهی ها نباشیم.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی، گفت: دولت باید 
اعتباری برای پرداخت بدهی بیمه ها به مراکز درمانی در نظر بگیرد تا یک بار 

برای همیشه این مشکل در حوزه سلامت برطرف گردد.

درمــان  و  بهداشــت  کمیســیون  رئیــس  نایــب  ملــت:  خانــه 
مجلــس گفــت: از ســتاد مبــارزه بــا موادمخــدر انتظــار اســت تا 
 ورود جــدی در زمینــه مصــرف قلیــان در قهــوه خانه هــا داشــته 

باشد.
محمد حســین قربانی درباره ممنوعیت مصــرف قلیان در قهوه خانه ها، 
افــزود: این سیاســت یک بام و دو هــوا اصلًا مورد قبول نیســت، زیرا 

مشکلاتی را در سطح جامعه ایجاد خواهد کرد.
وی افــزود: مجلــس قانون مبــارزه با دخانیــات را تصویب کــرده، اما 
شــکل اجرایی به خــود نگرفته اســت؛ نمی تــوان در مقطعی مصرف 
قلیــان در قهــوه خانه ها را ممنوع کنیــم و در زمان دیگــر آن را آزاد 
کنیــم یــا در برخی شــهرها قانــون مذکور شــکل اجرایــی به خود 
 گیــرد، امــا در دیگر شــهرها، افــراد آزادانــه بتوانند قلیــان مصرف

 کنند.
این نماینده مردم تصریح کرد: اگر براســتی مصرف قلیان در این اماکن 

ممنوع است، جلوی آن گرفته شود.

جامعه - محبوبه علی پور: »ســربازانی که قبل ازجنگ 
عرق بیشتری می ریزند در زمان جنگ خون کمتری خواهند 

ریخت.«
معاون عملیات ســازمان امداد و نجــات هلال احمر با بیان 
این مطلب بر مسئله پیشگیری و آمادگی درحوزه مدیریت 
بحران تأکید کرده و می گوید: پژوهش های انجام شده حاکی 
از آن اســت که مردم ما شــناخت کافی از حوادث پیرامون 
خود نداشته و اطلاعات و دانش کافی نیز برای مواجهه با این 
موارد ندارند.بنابراین ضروری است ارگان های متولی مدیریت 
بحران نسبت به اطلاع رسانی، جلب مشارکت مردم در فرایند 
مدیریت بحران و آشنایی مردم در مقوله خطر پذیری مناطق 

اقدام کنند.
شاهین فتحی می افزاید:تاریخچه مدیریت بحران ما حاکی از 
آن است که ما در زمینه مقابله با قدری اغماض، عملکردی 
مطلوب داشته ایم.همچنین قوانین موجود نیز چنانچه به اجرا 
درآید می تواند چالش های این حــوزه را مرتفع کند. از این 

رو اگر حوزه مدیریت بحران کشــور بر آمادگی و پیشگیری 
تأکید داشته و درجلب مشارکت مردم موفق عمل کند شاهد 

خسارت ها و تلفات کمتری خواهیم بود.
رئیس پژوهشکده مدیریت خطرپذیری و بحران پژوهشگاه 
بین المللــی زلزله نیز با تأکید بر این کــه مدیریت بحران 
فرایندی است که تنها حاکمیتی نبوده و به همه مردم مربوط 
می شــود، می گوید: مدیریت بحران یک فرایند است و همه 
آحــاد مردم را در برمی گیرد.از این رو اینکه انتظار داشــته 
باشــیم سازمان مدیریت بحران تمام مسئولیت ها را برعهده 
بگیرد چندان عملی نیست چرا که از لحاظ ظرفیت انسانی 

و ظرفیت های اجرایی به تنهایی قادر به انجام امور نیست. 
دکتر کامبد امینی حسینی، می افزاید: مقوله مدیریت بحران 
چندین دهه است که مورد توجه قرارگرفته است. چنان که 
پیش از زلزله بم این موضوع با تکیه بر محور مقابله وبه دنبال 
بروز حوادث مطرح می شد به طوری که پس از وقوع حوادث 
درپــی کاهش تبعات آن بودند. از ایــن رو بعد از حادثه بم 

متولیان امر به این نتیجه رسیدند که دربرنامه ریزی ها باید 
به امور پیش از حادثه و پیشــگیری نظیر بهســازی و ایمن 
ســازی بناها وآمادگی مردم نیز توجه کرد. از این رو در سال 
84 براســاس سیاســت های کلی نظام در خصوص کاهش 
 آثار ســوانح طبیعی ازسوی مجمع تشخیص مصلحت نظام 
مصوبه ای تصویب شــد که بر توجه به تمام ابعاد مدیریت 
بحران تأکید داشــت . همچنین در ادامه در سال87 قانون 
تشکیل ســازمان مدیریت بحران کشور در مجلس شورای 
اسلامی به تصویب رسید. البته مطابق این مصوبات مدیریت 
بحران از نظر تصویب قوانین بهتر شــده اما درحوزه عملکرد 
وضعیت مشابه گذشته بود و بیشتر بر مقابله تمرکز داشت. 
درحال حاضر نیز که دوره آزمایشــی این قانون رو به پایان 
است و برای نهایی شدن این قانون اقدام می شود ،کاستی های 

این قانون مورد توجه قرار گرفته است . 
چنان که از انتقادهایی که بر آن ذکر شده این است که چرا 
به بحث های پیشــگیری توجه نمی شود؟ در مقوله مدیریت 
بحران قوانین مطلوبی وجود دارد اما در عرصه اجرا با چالش 
مواجه ایم. این درحالی اســت که تا زمانی که به پیشگیری 
توجه نکنیم باید انتظار خســارت های افزونتری درحوادث 
داشته باشیم. چنان که تجربه زلزله های بعد از بم نیز حکایت 
از آن داشــت که ما همچنان بر پیشگیری وآمادگی توجهی 

نداریم.
دکتر امینی حســینی می گوید: براساس قانون، متولی این 
حوزه سازمان مدیریت بحران است و دیگر سازمان ها موظفند 
طبق مصوبات شورای عالی مدیریت بحران عمل کنند. البته 
این که چرا تعامل کافی دراین زمینه وجود ندارد و چرا این 
شورا بیشتر تشکیل جلسه نمی دهد این مقوله به فرایندهای 
اجرایی بر می گردد.چرا که به طور کلی متولیان و مسئولان 
درتمام ســطوح دغدغه ای برای توجه به مدیریت بحران در 
شــرایط عادی ندارند. از این رو وقتی حادثه ای رخ می دهد 
همه روی این قضیه تأکید می کنند اما با خاتمه آن اهمیت 

مدیریت بحران از یاد می رود.

عضو انجمن بیهوشی ایران:
کاهش تعرفه ها ظلم به متخصصان بیهوشی است

عضو کمیسیون بهداشت و درمان خبر داد
تشکیل کمیته بررسی بدهی بیمه ها در مجلس

نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس عنوان کرد
سیاست یک بام و دو هوای ممنوعیت مصرف قلیان 

بی توجهی به پیشگیری و آمادگی در برابر وقایع

سازمان مدیریت بحران به تنهایی قادر به مدیریت حوادث نیست
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